
 

 
 
DILIGÈNCIA.- A Castellar del Vallès, (Vallès Occidental), vint-i-vuit de gener de 
dos mil catorze,  la poso jo el Secretari, als efectes determinats per l’article 3r. del 
Decret 33/1981, de la Generalitat per a fer constar que s’obre el primer dels plecs 
que s’habiliten per a la transcripció de les actes de la Junta de Govern Local, 
corresponent a l’any actual. 
 
 
 
 
 
 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
Data i Hora  28 de gener de 2014 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2014/1 
  

PRESIDENT    l·lm.              IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 ASSISTENTS                
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR  

     SECRETARI                         BOADELLA VERGES JULI  
     INTERVENTOR                     FERNANDEZ VILLAVERDE JOSE MANUEL  
 

 

 EXCUSA L’ABSÈNCIA                  PUIG MAYOR M. ANTONIA 
 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 



 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2013/10 Ordinària 19/12/2012 
2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i dels acords de les Juntes de Govern 
Local 
3.- Assabentar-se de la presentació d’al·legacions a la resolució per la distribució 
dels Fons de Cooperació Local 
4.- Iniciar procediment per a la delimitació del terme municipal 
5.- Proposar a la Generalitat de Catalunya deixar sense efecte l’ARE de Can  
     Turuguet 
6.- Aprovació inicial revisió Pla d’Ordenació Urbanística municipal (POUM) 
7.- Informar favorablement les tarifes del servei d’auto taxi per a 2014 
8.- Moció per la sanció d’habitatges permanentment  desocupats propietat  
     d’entitats Financeres i altres grans empreses    
9.- Moció Altraveu, contra l’avantprojecte de llei de protecció de la vida del  
     concebut 
10.- Moció Altraveu, per pal·liar els efectes de la pujada del transport públic  
11.- Moció Altraveu, per demanar la dimissió del President del Consorci de Residus  
       del  Vallès Occidental 
12.- Moció del grup Socialista sobre la fórmula per fer possible la consulta 
13.- Moció Altraveu, a favor de la consulta aprovada pel Parlament de Catalunya 
14.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
15.- PREC I PREGUNTES 
 
1.- ACTES PENDENTS D’APROVAR 
1.-  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió 
ordinària de 19 de desembre de 2013. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 1224 de 17 de desembre de 2013 al núm. 
1280 de 30 de desembre de 1013. I núm. 1 de 2 de gener de 2014 al núm. 87 24 
de gener de 2014. 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions del 17 de desembre de 2013 i 14 i 21 de gener de 2014. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
3.- ASSABENTAR-SE DE LA PRESENTACIÓ D’AL·LEGACIONS A LA 
RESOLUCIÓ PER LA DISTRIBUCIÓ DELS FONS DE COOERACIÓ LOCALS 
ATESA la Resolució de la vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i 
Relacions Institucionals GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de distribució als 
municipis de Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat 
integrada en el Fons de cooperació local de Catalunya, any 2013 (Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya núm. 6529, de 27 de desembre) 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que d’acord amb l’apartat 4 de la resolució de referència els ens locals 
afectats disposen de 10 dies hàbils per fer les al·legacions. 
VIST l’escrit d’al·legacions presentat per l’alcalde en data 10 de gener de 2014 
(Registre d’entrades núm. 157) 
ATÈS que la referida resolució afecta els ingressos previstos al pressupost de 
l’ajuntament de l’exercici 2013, aprovat definitivament per acord del Ple de 18 de 
desembre de 2012. 



L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
Donar-se per assabentat de les al·legacions presentades per l’alcalde contra la 
Resolució de la vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i Relacions 
Institucionals GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de distribució als municipis de 
Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons 
de cooperació local de Catalunya, any 2013, amb el contingut següent: 
 
“Honorable Sra., 
Ignasi Giménez Renom, alcalde de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, actuant en 
nom i representació de dita entitat local, de conformitat amb l’article 53.1.a) del 
text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, compareix i DIU: 
1. Que en data 27 de desembre de 2013 s’ha publicat al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya la Resolució de la vicepresidenta del Govern i consellera 
de Governació i Relacions Institucionals, GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de 
distribució als municipis de Catalunya de la participació en els ingressos de la 
Generalitat integrada en el Fons de cooperació local de Catalunya, any 2013. 
2. Que segons consta a l’annex 1 II d’aquesta Resolució, al municipi de Castellar del 
Vallès li correspon una quantitat de 485,26 euros en concepte de participació en els 
ingressos de la Generalitat, tram de lliure disposició, import amb el que no està 
d’acord. 
3. Que discrepa absolutament del contingut de la Resolució GRI/2715/2013, de 19 
de desembre, per la qual cosa formula les següents 
AL·LEGACIONS  
Aquesta Resolució està viciada de nul·litat de ple dret, ja que 
Primera.- S’infringeix el principi de reserva de llei establert per l’article 219.1 de 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, que disposa que la Generalitat ha d’establir un 
fons de cooperació local destinat als governs locals. El fons de caràcter 
incondicionat s’ha de dotar a partir de tots els ingressos tributaris de la Generalitat i 
s’ha de regular per mitjà d’una llei del Parlament. La distribució del fons s’ha de 
portar a terme tenint en compte la capacitat fiscal i les necessitats de despesa dels 
governs locals  
Segons els articles 197 i 198 del text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, correspon a la Generalitat la creació d’aquest Fons i també la seva 
distribució mitjançant “la Llei anual de Pressupost ... d'acord amb els criteris que 
legalment s'estableixin”. Així mateix, “en tot cas, els criteris de distribució han de 
tenir en compte les especificitats de l'organització territorial de Catalunya i les 
modificacions sobre el règim de les competències locals que resulten de la legislació 
de règim local i de les lleis sectorials”. 
En aquest sentit, els criteris de distribució d’aquest fons de cooperació local s’han 
establert per mitjà de les diferents lleis de pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya. En concret, l’última llei de pressupostos aprovada, la Llei 1/2012, de 22 
de febrer, estableix al seu article 51 la dotació pressupostària del Fons i els criteris 
de distribució; criteris que s’ajusten a les determinacions de l’article 219.4 de 
l’Estatut d’Autonomia.  
Aquest article estableix que la participació de lliure disposició del municipis, amb 
excepció del de Barcelona, es distribuirà d’acord amb els criteris següents: 

1. Atenent a la població com a indicador de despesa.  
2. Atenent a la major despesa associada a la plurinuclearitat. 
3. Atenent a la major despesa associada a la capitalitat comarcal. 
4. Atenent a la despesa per la gestió del territori.  

Per a l’exercici pressupostari 2013 han estat prorrogats els pressupostos de la 
Generalitat de Catalunya per a l’exercici 2012, mitjançant Decret 170/2012, de 27 
de desembre, modificat pel Decret 164/2013, de 14 de maig, que estableix els 
criteris d’aplicació de la pròrroga dels pressupostos de la Generalitat de Catalunya 
per al 2012 mentre no siguin vigents els del 2013. Finalment, mitjançant l’Acord del 



Govern GOV/119/2013, de 27 d’agost, es modifica el límit del crèdit prorrogat 
establert en el Decret 170/2012, de 27 de desembre. 
Els esmentats decrets i l’Acord del Govern de la Generalitat no han modificat el 
contingut de l’article 51 de la Llei 1/2012, de 22 de febrer, pel que fa als criteris de 
distribució del Fons de cooperació i, sobre la base de la pròrroga dels crèdits 
previstos a la partida corresponent al Fons de Cooperació, es fixa un límit de 
depesa del 91,4%. 
La Resolució de la vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i Relacions 
Institucionals, GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de distribució als municipis de 
Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons 
de Cooperació Local de Catalunya, infringint el principi de reserva de llei, altera els 
criteris, distribuint el Fons en funció de la diferència entre els imports dels 
lliuraments a compte de la participació en els ingressos de l’Estat dels exercicis 
2012 i 2013.  
Segona.- Els imports de les esmentades bestretes dels exercicis 2012 i 2013, tal 
com el seu nom indica, no predeterminen en cap sentit les quantitats que finalment 
rebrà cada entitat local pel concepte de participació en els ingressos de l’Estat, ja 
que es troba subjecte a la determinació de la liquidació definitiva, que pot ser, 
lògicament, substancialment diferent a la quantia dels lliuraments a compte. Això 
ha quedat absolutament acreditat en els exercicis 2008 i 2009, amb substancials 
devolucions per part dels ens locals. 
Concretament, a l’exercici 2013, s‘ha produït un increment molt important en les 
quanties de les bestretes (al voltant d’un 16% de mitjana) com a conseqüència 
d’una estimació molt optimista de la recaptació de l’Estat corresponent a l’esmentat 
exercici. A la vista de les dades disponibles de la recaptació real dels ingressos de 
l’Estat a novembre 2013, es constata que és substancialment inferior a la previsió 
realitzada. Per aquest motiu, és altament probable que l’import de la liquidació 
definitiva de l’exercici 2013 sigui negativa, incidint especialment en els Ajuntaments 
que han rebut bestretes superiors que es veuran doblement perjudicats: hauran de 
tornar aquest increment transitori de finançament i, alhora, no tindran cap ingrés 
pel Fons de Cooperació Local de Catalunya.  
En definitiva, la resolució atorga caràcter definitiu a una distribució basada en 
criteris provisionals i constitueix un atemptat als principis d’objectivitat i equitat. 
Tercera.- La Resolució de la vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i 
Relacions Institucionals, GRI/2715/2013 vulnera la normativa sobre compromisos 
de despesa amb càrrec a pressupostos futurs, regulada per l’article 21.1 de la llei 
1/2012, de 22 de febrer, de pressupostos de la Generalitat de Catalunya per al 
2012, prorrogada per a l’any 2013, que textualment diu: 
“1. Els compromisos de despesa pluriennal que s’adquireixin d’acord amb el que 
disposa el text refós de la Llei de finances publiques de Catalunya, aprovat pel 
Decret legislatiu 3/2002, de 24 de desembre, s’han d’ajustar als criteris, els 
procediments i els límits establerts pel Govern.” 
En aquest sentit, l’article 36 del text refós de la Llei de finances públiques de 
Catalunya, aprovat per  Decret legislatiu 3/2002, de 24 de desembre, disposa:  
“1. L’autorització de despeses amb un abast plurianual se subordinarà als crèdits 
que per a cada exercici consigni el pressupost de la Generalitat. 
2. Aquestes despeses es poden efectuar si tenen per objecte finançar alguna de les 
atencions següents: 
(...) 
b) Transferències corrents derivades de normes de rang de llei o de convenis o de 
contractes programa que emparin actuacions d'abast plurianual.“ 
Certament, la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de 
Cooperació Local de Catalunya any 2013 no es pot entendre sota cap concepte com 
una transferència corrent que derivi d’actuacions d’abast pluriennal, al ser per la 
seva naturalesa una transferència corrent incondicionada que s’ha d’imputar 
comptablement al pressupost de 2013, segons l’article 38.1 del text refós de la Llei 
de finances públiques de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 3/2002, de 24 de 



desembre,  que textualment disposa: “1. A càrrec dels crèdits consignats al 
pressupost tan sols es poden contreure obligacions derivades de despeses que 
s’efectuïn durant l’any natural de l’exercici pressupostari.“  
Atesos els motius exposats i en conseqüència  
SOL·LICITA 
1. Que es deixi sense efectes la distribució efectuada per la Resolució de la 
vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i Relacions Institucionals, 
GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de distribució als municipis de Catalunya de la 
participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de Cooperació 
Local de Catalunya, any 2013, per causa de nul·litat de ple dret. 
2. Que es faci una nova distribució, d’acord amb els criteris continguts a l’article 51 
de la llei 1/2012, de 22 de febrer, de pressupostos de la Generalitat. 
Castellar del Vallès, 9 de gener de 2014.” 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, i diu que donem compte de les 
al·legacions presentades per l’Alcaldia a la resolució de distribució del Fons Català 
Local de Cooperació, any 2013. Aquesta resolució, que creiem que vulnera el 
principi de reserva de llei establert per l’article 219.1 de l’Estatut d’Autonomia, que 
es basa en uns paràmetres aliens als ingressos de la Generalitat i fora de tota 
lògica, i que vulnera la normativa sobre compromisos de despesa amb càrrec a 
pressupostos futurs, ens redueix l’aportació de l’any 2012 de 275.000€ a  485 €. 
Així mateix, valorem positivament que l’allau d’al·legacions hagin provocat l’anunci 
per part de la Vicepresidenta de la Generalitat de recuperar els nivells de l’any 2012 
a partir d’aquest exercici, i compensar la pèrdua de l’exercici 2013 en els tres 
propers anys. 
Esperem doncs, que no siguin paraules de bones intencions, i aquesta promesa 
s’acabi materialitzant.  
La Corporació es donà per assabentada  
 
4.- INICIAR PROCEDIMENT PER A LA DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL  
Vist l’article 11 de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, text refós aprovat 
pel Decret legislatiu 272003, de 28 d’abril, segons el qual “ el terme municipal és 
l’àmbit territorial a on l’ajuntament exerceix les seves competències”. Per tant el 
seu territori o terme municipal és un dels elements bàsics que caracteritzen els 
municipis, juntament amb la població i l'organització. El concepte de territori 
comporta l'existència d'uns límits que el defineixin i continguin i recollits en el mapa 
municipal d’acord amb el que es preveu en els articles 12.3 i 28 de la LMRLC.  Que 
d’acord amb l’article 28 apartat 1, de LMRLC, correspon al Govern de la Generalitat 
impulsar l’elaboració del mapa municipal sota la responsabilitat de la Comissió de 
delimitació territorial. 
Vist que actualment Castellar del Vallès no té una limitació amb línies oficials, 
només hi ha l’existència d’unes actes de replanteig de l’any 1889, i que serviran de 
partida per realitzar les operacions de delimitació necessàries per a la seva 
oficialització. També cal manifestar que s’ha observat la progressiva degradació de 
les fites que delimiten els termes municipals de Terrassa, Sabadell, Matadepera, 
Sentmenat, Sant Llorenç Savall i Castellar del Vallès, arribant  fins i tot, a algunes 
desaparicions de les fites de delimitació entre termes.  
Vist que en aquests moments es  redacta un nou Pla d’Ordenació Urbanístic 
Municipal, en el que seria molt interessant disposar d’uns límits oficials, que donin 
seguretat jurídica al document urbanístic. 
Vist que alhora s’ha comprovat que, en diverses administracions i entitats 
públiques, com l’Institut Cartogràfic de Catalunya, el Cadastre, o el propi 
Ajuntament de Castellar del Vallès, existeixen discrepàncies sobre la delimitació del 
terme, fet que pot donar lloc a confusions i que seria recomanable esmenar. 
Vist que efectuar la delimitació completa del terme comporta l’elaboració del 
document oficial del seu mapa municipal, el qual s’inscriu en el Registre d’Ens 



Locals de Catalunya i en el Registre Cartogràfic de Catalunya, i es posa en 
coneixement dels ajuntaments afectats, de l’Administració de l’Estat, de la Gerència 
Territorial del Cadastre i de la Direcció General d’Urbanisme. 
ATESOS els antecedents exposat i d'acord amb el que disposa l'article 28 del Decret 
244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació 
territorial dels municipis, de les entitats municipals descentralitzades i de les 
mancomunitats de Catalunya. 
L’Ajuntament Ple adopta dels següents 
ACORDS:  
PRIMER.- Iniciar l'expedient per a la delimitació del terme municipal de Castellar 
del Vallès. 
SEGON.-  Nomenar l'alcalde, el tinent d’alcalde de territori, Sr Aleix Canalís, i el 
regidor comissionat per a la revisió del POUM, Sr. Pepe González , el tècnic 
municipal Sr. Jaume Avalos i el secretari de l'Ajuntament com a membres de la 
comissió que ha de representar l'Ajuntament en les operacions de delimitació del 
terme municipal.  
TERCER.- Notificar aquest acord a tots els  ajuntaments confrontant  el nostre 
terme municipal:  Sabadell, Terrassa,  Sentmenat, Matadepera i Sant Llorenç 
Savall, i al Departament de Governació i Relacions Institucionals.  
QUART.-  Facultar l'Alcalde de la corporació o regidor en qui delegui perquè dugui 
a terme les actuacions necessàries per fer efectius aquests acords, en especial les 
notificacions  als propietaris de les finques afectades pels acords i la data de les 
operacions de delimitació, una vegada l'ajuntament de Castellar del Vallès  hagi 
constituït la comissió i hagi estat determinada la data de les operacions de 
delimitació. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis,  PSC, tot dient  que en aquest punt es 
porta a la consideració del Ple l’inici de l’expedient per la delimitació del terme del 
nostre municipi. Pot semblar paradoxal que el dia que porten al Ple l’aprovació 
inicial del nou POUM també portem el primer pas per poder establir en un futur els 
límits oficials del nostre terme municipal . El nostre municipi, com molts d’altres,  
no ha delimitat mai quins son els seus límits oficials d’acord amb els seus municipis 
veïns i les disposicions de la llei municipal i de règim local de Catalunya. Entenem 
doncs que ara hi en paral·lel a la tramitació de la principal eina de planejament que 
te un municipi com és el POU, és un bon moment per fixar de manera oficial quins 
son exactament aquest límits del nostre municipi, regularitzant així el que podríem 
una anomalia història.  
Per tal de poder dur a terme aquesta delimitació és proposa al Ple també, la creació 
d’una comissió municipal formada per tècnics municipals i responsables polítics que, 
en base a unes actes de replanteig del l’any 1889 en realitzin les operacions de 
delimitació necessàries per la seva oficialització. Així mateix i tenint en compte  que 
aquesta delimitació afecta a tercers, també acordem notificar el present acord a 
tots els ajuntaments confrontants amb el nostre terme municipal, s  ajuntaments 
confrontant  el nostre terme municipal:  Sabadell, Terrassa,  Sentmenat, 
Matadepera i Sant Llorenç Savall, així com també al Departament de Governació i 
Relacions Institucionals de la Generalitat, per seu coneixement i col·laboració. 
Intervé per CiU el Sr. Agustí Sampere, tot dient que ens trobem  davant d’una 
d’aquelles tasques a les que no se’ls hi dona més importància però, que si no es 
duen a terme en algun  moment es poden trobar a faltar, feina feta no te preu. En 
tot cas tant sols recordar que els  varem sol·licitar que s’informés amb antelació als 
grups municipals de les diferents reunions, visites sobre el terreny, reunions amb 
tècnics, etc,, que es vagin realitzant per tal de poder participar en les mateixes i 
que vam entendre que es comprometien a que així fós. Per tot l’exposat, el nostre 
vot serà favorable. 



El Sr. Aleix Canalis, PSC, torna a intervenir per afegir que reitera el compromís de 
convocar a tots els regidors que així ho desitgin als treballs que es realitzin al 
voltant d’aquest tema. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
  
5.- PROPOSAR A LA GENERLITAT DE CATALUNYA DEIXAR SENSE EFECTE 
L’ARE DE  CAN TURUGUET 
ATÈS que el Pla Director Urbanístic de les Àrees Residencials Estratègiques del 
Vallès Occidental (en endavant PDU) va se aprovat definitivament en data 13 de 
març del 2009  i publicat en el DOGC en data 22 de juny de 2009  comprenen l’ARE 
NOU EIXAMPLE i l’ARE TURUGUET . 
Vist l’apartat 1 de la Disposició Addicional vuitena de la Llei 3/2012, del 22 de 
febrer, de modificació del text refós de la Llei d’Urbanisme, contempla que es 
podran modificar per a deixar sense efecte o reduir les ARE en les que es 
manifestin disfuncions essencials entre llurs determinacions i les necessitats de sòl 
actuals i futures per crear nous habitatges.  
Vist l’informe emès pel Director de l’Àrea de Planificació Urbanística i Territori, que 
justifica la conveniència de deixar sense efecte l’ARE TURUGET per concorre alguna 
de les dels disfuncions previstes en l’apartat 1 de l’esmentada Disposició Addicional 
i concretament la nul·la viabilitat econòmica de la seva gestió per l’excés de les 
càrregues econòmiques del sector i es proposa iniciar el procediment especial per 
deixar sense efecte l’ARE Turuguet, demanant a la Direcció General d’Ordenació del 
Territori i Urbanisme, que posi en marxa els mecanismes corresponents per a fer 
possible l’acord esmentat. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès està en procés de revisió del seu 
planejament general, del qual, en sessió plenària de data 18 de desembre de 2012, 
se’n va fer l’aprovació de l’Avanç de Pla que, entre d’altres qüestions, proposava 
reorientar les ARE de Castellar del Vallès, especialment l’ARE Turuguet 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Sol·licitar al Conseller de Territori i Sostenibilitat que inicií el 
procediment especial per a deixar sense efecte l’ARE TURUGUET de Castellar del 
Vallès vigent des del 22 de juny de 2009. 
SEGON.- Donar trasllat a la Comissió de Política Territorial i d’Urbanisme de 
Catalunya de l’informe tècnic emès a l’efecte de sobre l’ARE TURUGUET que es 
sol·licita que es deixi sense efecte. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Pepe González,  PSC,  explica que el punt 5 del l’ordre del dia proposa 
iniciar els tràmits per deixar sense efecte l’Are de Can Turuguet. Podrien considerar 
que és un petit aperitiu del punt que vindrà després, l’aprovació inicial del POUM. 
Des de l’inici del llarg del procés de revisió del POUM, l’equip de govern ha 
mantingut la voluntat i el compromís de reorientar les ARES. 
En l’ARE de l’eixample, després d’un llarg procés de conciliació amb els propietaris 
del terrenys, ja s’ha aprovat la reparcel·lació en el marc del consorci Ajuntament -
INCASOL.  
En les properes setmanes els terrenys  es registraran, quedant, de forma 
majoritària, en mans de l’ajuntament  de Castellar, l’ús definitiu del sòl que serà de 
titularitat pública. 
L’Altre ARE, la de can Turuguet, viu un procés diferent: La crisis econòmica i 
l’afectació directa al mercat immobiliari, fa que en l’actual formulació, aquesta Are 
sigui inviable, econòmicament, especialment pel cost de compensació que genera el 
desplaçament de les empreses que en l’actualitat conserven activitat. 
Aquesta circumstancia i la voluntat de l’equip de govern de donar compliment  al 
nostre compromís, ens porten a presentar avui, donant-li un caràcter simbòlic, en 
el mateix dia de l’aprovació inicial de la revisió del POUM, aquest  proposta. 
Proposem, doncs,  l’acord de sol·licitar al Conseller de Territori i Sostenibilitat, que 



és qui té la competència, que iniciï el procediment especial per deixar sense efecte 
lARE de Can Turuguet, vigent  des de el 22 de Juny de 2009. 
Intervé per CiU el Sr. Lluís Bacardit, tot dient que el El govern tripartit va 
aprovar, l’any 2007, el decret de les ARE que havia de portar a construir 100.000 
habitatges a Catalunya. Una decisió que va arribar fruit d’una època expansiva 
sense mesura. Ja en aquells moments, any 2007 i amb un crisi més que incipient,  
era innecessària una actuació com la proposada. Una bona prova la tenim en què 
de les 74 ARE aprovades només se n’han desenvolupat dues i, a hores d’ara, més 
de 20 ja han quedat sense efecte a petició de molts municipis  a la Generalitat de 
Catalunya. 
En el Ple Extraordinari Municipal de 22 de juliol de 2008 (modificació inicial) i 3 de 
març de 2009 (modificació provisional) el grup majoritari va aprovar dues ARE a la 
nostra població, la del Eixample i la de Can Turuguet. El Pla Director Urbanístic 
(PDU) les va aprovar de forma definitiva el 13 de març de 2009 i  està vigent des 
del 22 de juny de 2009.  
Malgrat aquesta aprovació el Pla Director Urbanístic  ja qüestionava la viabilitat de 
l’ARE Turuguet. Entre altres consideracions deia que l’ARE Turuguet pertany al grup 
d’ARE amb un cost d’indemnitzacions de vols i activitats alt o molt alt, que 
correspon a aquelles ARE en les que aquets import es situa superior al 50% del cost 
total de la despesa d’urbanització. Quedava clar que l’ARE resultava molt poc viable 
econòmicament i que s’havia volgut fer entrar el clau per la cabota.  
El nostre Grup Municipal, des de l’aprovació inicial al 2008, sempre s’havia mostrat 
en desacord amb l’aprovació de les ARE, per diverses raons, entre les que 
destaquem que volem una vila amb un creixement d’acord a la demanda interna, 
fugir d’una metropolització del municipi i que el model s’ajustes al 
desenvolupament urbanístic residencial previst en el municipi. 
En la sessió plenària d’aquest consistori, de data 18 de desembre de 2012, es va 
dur a terme l’aprovació de l’Avanç del POUM, en que, entre altres qüestions, 
proposava reorientar les dues ARE de Castellar del Vallès, i especialment  l’ARE 
TURUGUET. Aquesta era una reivindicació demandada des del nostre Grup 
Municipal,  acordada finalment amb l’equip de govern, pel compromís que tenim 
amb el municipi de tenir d’un creixement equilibrat sense oblidar, però,  la 
demanda de vivenda de protecció oficial i social. 
El Govern de la Generalitat amb la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació de 
la Llei d’Urbanisme, en l’apartat 1 de la Disposició Addicional vuitena, contempla 
que es podran modificar, per a deixar sense efecte o reduir, determinades ARE per 
disfuncions essencials. 
Entre el ventall de disfuncions trobem que l’ARE no s’ajusti a la política d’habitatge 
municipal ni al model de desenvolupament urbanístic residencial o quan les 
circumstàncies econòmiques demanin un canvi en el model de promoció d’habitatge 
més d’acord amb les disponibilitats financeres. 
El Director de l’Àrea de Planificació Urbanística i Territori, ha emès un  informe que 
justifica la conveniència de deixar sense efecte l’ARE TURUGUET, per concórrer 
alguna de les disfuncions esmentades  
 En el següent punt de l’aprovació inicial del POUM tractarem el tema de forma 
global, però continua vigent el compromís de que l’ARE de l’Eixample concentri més 
equipaments, zona verda i menys habitatge, que s’hauran de situar en un altre 
sector, i  que l’ARE DEL TURUGUET quedi sense efecte un cop sigui acceptat pel 
Conseller de Territori i Sostenibilitat, i per tant torni als usos anteriors a l’aprovació 
de l’ARE, aixó sense perdre de vista que aquella zona és de clara vocació 
residencial. El vot serà  favorable. 
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu, fent una mica d’història diu que les àrees 
Residencials Estratègiques (ARE) van arribar a Castellar a principis del 2008, quan 
la crisi ja era evident i començava la davallada en picat del sector immobiliari. En 
aquell moment el govern socialista, en contra de tota la oposició i només amb el 
suport del regidor trànsfuga, va decidir tirar-les endavant sense obrir un debat 
ciutadà sobre la seva conveniència.  



Es tractava de transformar dues zones del nostre poble en zones residencials, per 
tal de poder encabir gairebé 600 habitatges, la meitat dels quals havien de ser de 
protecció oficial. Una de les ARE consisteix en traslladar el camp de futbol al polígon 
industrial del Pla de la Bruguera, i construir pisos al seu lloc. Aquesta ARE, amb 
alguna modificació, segueix endavant sense el consens necessari i sobretot sense el 
mínim debat amb la ciutadania. 
L'altre ARE, la que avui demanem la seva suspensió, és la que ocupa la zona on hi 
havia la fàbrica de la Playtex, i coneguda de forma oficial com l'ARE del Turuguet. 
Aquesta ARE afectava a una sèrie d'indústries i negocis, actualment en 
funcionament, que la fan inviable econòmicament, i gaudeix del mateix consens i 
debat ciutadà que la resta. 
Segons el pla inicial aprovat, al 2012 es donarien les primeres claus dels  
habitatges que s’havien previst. No tan sols aquestes previsions de les ARE a 
Castellar s’han demostrat irreals, si no que el debat amb la ciutadania encara no 
s'ha realitzat i avui seguim tirant pel dret sense cap consens al respecte d'aquestes 
dues zones. 
Les ARES venen impulsades des de la Generalitat, i com ja s’ha recordat, de les 74 
que estaven previstes a tot el país, la majoria ni tant sols han arribat a 
desenvolupar-se i estan en procés de retirada. Cosa que demostra que el pla, 
aprovat en el seu moment per la Generalitat, no responia a les necessitats reals 
d’habitatge ni a les necessitats de les poblacions on es va instaurar. 
Si alguna cosa hem après amb la crisi, és que en els darrers anys, al nostre país 
s'ha construït bàsicament per especular i no pas amb la voluntat de resoldre els 
problemes reals d'habitatge. Amb la construcció d'aquests nous habitatges es 
pretenia resoldre momentàniament part del problema d'ocupació laboral del 
moment provocat per la baixada de la construcció, però no el de l'habitatge a 
Castellar era una bona mostra d'aquesta manca de voluntat d'afrontar els 
problemes reals d'habitatge que té i tenia el municipi. 
Segons el Pla Local d'Habitatge, realitzat abans del 2008, en aquell moment 
Castellar tenia 471 llars en risc d’exclusió residencial; necessitava 1126 llars de 
nova formació per emancipació fins el 2010, amb dificultats la majoria d’elles a 
l’accés a un habitatge en el mercat lliure; Castellar tenia 1300 habitatges buits. 
Aquestes dades segurament ja desfasades, ja indicaven que calia una actuació 
decidida i urgent de les administracions públiques en matèria d'habitatge. Malgrat 
que les competències en l’àmbit local en relació amb les polítiques d’habitatge són 
limitades, teníem i tenim un marge considerable per actuar i era la nostra obligació 
com a consistori fer-ho, i ho segueix sent ara. 
En aquest sentit, l'equip de govern, lluny de definir la seva pròpia estratègia en 
matèria d'habitatge, va confiar cegament en les AREs imposades per la Generalitat 
per afrontar els dèficits que plantejava el Pla Local d'Habitatge. D'aquesta manera 
em estat des del 2008 sense cap política d'habitatge que permetés dotar el nostre 
municipi d'habitatge social, a l'espera de que es desenvolupessin les ARE o vingués 
alguna altre solució caiguda del cel. 
Així doncs, avui el temps dóna la raó a tots aquells que van votar en contra de les 
ARE, de les dues, la del Turuguet i la del camp de futbol. Ja que la del camp de 
futbol s'ha hagut de replantejar i des de L'Altraveu creiem que cada vegada més 
resulta inviable en l'actual context econòmic. L'altre, la de la Playtex, avui es 
demana la suspensió, però no s'obre cap període de debat i estudi per tal 
d'analitzar la millor solució per a la zona, tenint en compte el context de crisi i 
sobretot la opinió dels veïns. 
Cal recordar que en el seu moment, tots els grups de l'oposició van demanar un 
procés consultiu al respecte, que novament va ser desestimat pel vot del regidor 
trànsfuga. Esperem que ara que acceptem la suspensió d'aquesta ARE, torni a 
l'actualitat aquesta demanda de consulta, i puguem decidir el futur del nostre 
poble, tenint en compte el poble. 
També aprofitem per exigir que d'una vegada per totes, l'equip de govern deixi 
d'apostar per projectes impossibles per aconseguir un bon parc d'habitatge públic al 



municipi, amb consens i amb valentia, per tal de poder afrontar els grans reptes 
que se'ns plantegen i garantir l'accés a l'habitatge per a tots els vilatans del nostre 
poble. 
Pel PP intervé el Sr. Antonio Carpio,  manifesta que veuen molt positiu el 
demanar a la Generalitat de Catalunya, la suspensió i deixar sense efecte l’Are de 
Cal Turuguet, per tant el nostre vot serà favorable. 
S’obra un torn  de replica amb el Sr. Pepe González,  PSC, que vol recordar que el 
que proposem a la Generalitat el deixar sense efecte l’Are de Can Turuguet. Ja que 
el que en un principi semblava que podria ser una certa possibilitat d’ampliar i que 
funciones la zona, han estat les despeses que genera traslladar una activitat 
econòmica el que ha fet inviable traslladar l’Are.  
També el Sr. Marc Serrà,  Altraveu, intervé dient que celebrar que es produeixi 
aquesta suspensió, lamentar que es produeixi tant tard, si s’hagués demanat abans 
potser s’hagués pogut incorporar en el POUM i així debatre-ho dins del context que 
li toca que és el de la revisió general del Pla. 
En tot cas dir que les Ares eren la gran proposta socialista per dotar al municipi 
d’habitatges socials, habitatges que no tenim i que son més necessaris que mai. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
6.- APROVACIÓ INICIAL REVISIÓ PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA 
MUNICIPAL    (POUM) 
Vist que per acord del Ple de l’Ajuntament adoptat en data 18 de desembre de 
2012 es va donar conformitat a l’Avanç del Pla d’ordenació urbanística municipal 
així com els documents tècnics i ambientals que l’integraven, que es va sotmetre al 
tràmit preceptiu d’exposició pública i petició d’informes de les administracions 
competents. 
Vist que el 2 de març de 2013 es va rebre el document de referència emès per 
l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental, conjuntament l’informe de 
l’Agència Catalana de l’Aigua de data 25 de febrer de 2013, l’informe de l’Oficina de 
Gestió Ambiental Unificada de 30 de gener de 2013, l’informe la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona de data 14 de març de 2013, l’informe del Departament 
d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural de data 26 de febrer de 
2013 i l’escrit de ENDESA de data 4 de març de 2013 que dóna conformitat al 
document d’avanç  POUM presentat. 
Vist que atenent  el contingut dels informes anteriors i els suggeriments  presentats 
durant el període d’exposició pública de l’avanç de planejament, ha estat elaborat el 
treball del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de Castellar del Vallès POUM,  per 
la societat Jornet-Llop-Pastor, representada per l’arquitecte Sebastià Jornet Forné, i 
pels serveis tècnics municipals, amb la col·laboració de IGRAMAP, SLP que ha 
redactat l’Informe de Sostenibilitat Ambiental, la societat GMG PLANS I PROJECTES, 
SLP, que ha presentat la Memòria Social, i la societat GRECCAT, SL que ha articulat 
l’Estudi de Mobilitat Generada. 
Vist l’article 85. 5 del TRLU, caldrà sol·licitar informe als organismes afectats per 
raó de llurs competències sectorials, els quals l’han d’emetre en el termini d’un 
mes, llevat que una disposició n’autoritzi un de mes llarg, que són els que es 
detallen en l’informe de secretaria. 
Vistos els informes de secretaria emesos en relació amb la legislació aplicable i el 
procediment a seguir per a la revisió del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de 
Castellar del Vallès. 
Vista la legislació aplicable principalment els articles 8, 9 i 10, 55, 57 a 59, 73 i 74, 
76 i 80 i següents del Text Refós de la Llei d'Urbanisme de Catalunya aprovat per 
Decret Legislatiu  1/2010, de 3 d’agost. Els articles 22, 23, 64 i següents, 101 i 
següents i 115 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament 
de la Llei Urbanística de Catalunya. I altre legislació específica i sectorial que té 
efectes sobre el planejament i la tramitació d’instruments de planejament. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 



PRIMER.-  Aprovar inicialment el Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de 
Castellar del Vallès amb els documents que consten en l'expedient, juntament amb 
l'Informe de sostenibilitat ambiental. 
SEGON.-  Obrir un període d'informació pública durant el termini de DOS MESOS al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i a dos diaris de premsa periòdica de més 
divulgació en el municipi, termini que s’iniciarà quan es produeixi l’última de les tres 
publicacions abans esmentades.  
TERCER.-  Posar a disposició del públic  els documents que conformen la proposta 
del POUM  en les oficines de l’ajuntament, i donar-lo a conèixer per mitjans 
telemàtics d’acord amb les prescripcions que es determinen a l’article 8 del TRLU,  
durant el termini de l’exposició. 
QUART.- Sol·licitar simultàniament al tràmit d'informació pública, els informes als 
Organismes afectats per raó de les seves competències sectorials, que consten a 
l’informe emès pel Secretari municipal,  els quals l’han d'emetre en el termini d'un 
mes, tret que una disposició autoritzi un termini més llarg. 
CINQUÈ.-  Donar audiència, simultàniament al tràmit d'informació pública, als 
Ajuntaments de Sabadell, Terrassa, Sentmenat, Sant Llorenç, i Matadepera, l'àmbit 
territorial dels quals limiti amb el d'aquest Municipi 
SISÈ.-  Efectuar les consultes que procedeixin a les Administracions Públiques 
afectades i al públic interessat, segons el que s’estableix en el Document de 
Referència. 
SETÈ.-  Suspendre l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, 
d’edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions, d’instal·lació o 
ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes 
establertes per la legislació sectorial en tot el terme municipal en les noves 
determinacions del qual suposin modificació del règim urbanístic vigent.  
Fer constar que, d’acord amb el que estableix l’article 102.4 del Reglament de la 
Llei d’urbanisme, mentre sigui suspesa la tramitació de procediments i l’atorgament 
de llicències es podran tramitar els instruments o atorgar les llicències 
fonamentades en el règim vigent, que siguin compatibles amb les determinacions 
del nou planejament inicialment aprovat, i sempre que, per la naturalesa dels 
canvis proposats, no es posi en risc l’aplicació del nou planejament una vegada 
definitivament aprovat.  
Determinar que el termini d’aquesta suspensió preceptiva de tramitacions de 
planejament i llicències urbanístiques serà d’un any a comptar des de l’endemà en 
que es produeixi la darrera publicació oficial. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Pepe González,  PSC, Presenta la proposta i diu e punt 6 de l’ordre del dia 
tracta sobre l’aprovació inicial de la revisió del Pla d’Ordenació Urbana Municipal. 
Aprovació que es produeix un any després (va ser el 18-12-2013) que aquest 
mateix Ple aprovés, per ampla majoria, (19 a favor i 2 abstencions) l’Avanç del Pla. 
Com tantes vegades en aquest mandat, en el que hem sofert un llarg procés de 
devaluació històrica, avui és un altre dia històric. Ja s’ocuparà la historia de decidir 
la importància de cada fet.  E el cas d’avui, si més no, quedarà com una referència 
important en l’evolució del procés urbanístic de la nostra vila.  
Han passat, doncs, 13 mesos des de l’Avanç, en els que, recuperant el símil del 
vestit embastat, que va fer fortuna llavors, els tècnics ha estat cosint, acabant  i 
adaptant al cos el projecte embastat, que es va aprovar ara fa un any. 
No crec que sigui una sorpresa si diem que, en el projecte que aprovem avui, no es 
busquin grans novetats, perquè no les trobarà, tampoc les ha d’haver, el model 
global, els objectius  i els elements significatius que defineixen la revisió del POUM 
ja estaven en l’Avanç. 
En la meva intervenció intentaré fugir, de forma expressa,  d’una  terminologia 
massa tècnica. M’agradaria dirigir-me més als ciutadans que, probablement, no 
dominen el llenguatge urbanístic, però si tenen una idea del que ha estat, el que és 
i el que volen que sigui el seu poble. 



Abans d’entrar en matèria voldria reiterar els agraïments que ja vaig fer fa un any, i 
que avui, crec, és de justícia tornar a citar: En primer lloc, i tothom sap que no sé 
fer la pilota, a l’Alcalde, al Sr. Ignasi Giménez per la seva confiança que ha estat 
reiterada en tots aquest mesos. Tots sabíem que la revisió del POUM seria un dels 
temes estrella en aquest mandat i   tenir l’oportunitat de participar en primera línia 
ha estat per mi un valuós regal. Certament, això de Comissionat per la revisió del 
POUM era un concepte no massa clar, però a mi m’estimula jugar entre línies.  He 
tornat a comprovar que la clau de dirigir o coordinar un procés d’aquesta 
complexitat, és ser conscient del paper de cada u, facilitar que en cada moment  
que tots facin el que millor saben fer i tenir clar que, en moltes ocasions, el més 
important és no molestar massa.  
Crec que aquestes premisses  s’ha complert quasi be sempre i que arribem amb la 
sensació de que hem aconseguit una bona simbiosi final. 
En aquest mateix bloc de reconeixements ha d’estar, necessàriament, l’amic Aleix 
Canalís, Coordinador de l’àrea de Territori. No sempre és fàcil conviure en àmbits 
de competències compartides i fronteres difuses, ser  co-equipiers en un tàndem 
que sempre ha pedalat en la mateixa direcció. 
Vaig manifestar fa un any i  ho torno a fer avui, encara amb més èmfasi, perquè ha 
estat incomprès i maltractat en aquest ple, que en el Sr. Jordi Domingo és una peça 
clau de l’engranatge, la ròtula imprescindible que ha permès harmonitzar els ritmes 
de tècnics i polítics. És coautor i coordinar el model mixt del que ens hem dotat i, 
fruit de la seva llarga experiència professional, ha estat un enllaç de garanties amb 
tècnics i polítics de les administracions de la Generalitat, entre totes les paternitats 
que, sens dubta, tindrà aquest POUM, la del Jordi Domingo és de les més 
justificades. 
Però aquest nucli de direcció seria molt limitat sense: 
- el  luxe de poder comptar amb el Sebastià Jornet   i el Gabriel Jubete. Elements 
clau de la avantguarda de l’urbanisme del nostre país.  
- des  de el primer dia ens van convèncer amb la seva concepció conservacionista, 
les seves solucions imaginatives i la seva facilitat per les metàfores i les definicions:  
fer poble a dins del poble o escurar el iogurt, ja formen part del nostre diccionari,   
ens van convèncer, deia, que tenien el mateix projecte del Castellar del futur. 
- El mateix podrien dir de l’Ignasi Grau i el seu equip. Les seves concepcions sobre 
la sostenibilitat ambiental, el tractament del sol urbà, ens ha fet reflexionat i  
assumir la revisió algunes concepcions que pensaven sòlides, però estaven  
anquilosades o plenes de tòpics. Ells i el seus equips i també GMG Plans, autors de 
la memòria social i GRECCAT de l’estudi de mobilitat generada han estat 
determinant per configurar la solvència del projecte.  
Els equips externs han tingut una magnifica complementació i un creixent 
protagonisme en els tècnics de la casa, en els tècnics municipals. Aquest model 
mixt, que també  és una novetat, una aportació de la nostra fórmula organitzativa, 
segur que farà escola en els processos futurs de modificacions urbanístiques del 
nostre país, al menys en municipis de les nostres dimensions. 
En aquest mesos hem comprovat, una vegada més la professionalitat,  la 
qualificació tècnica i el compromís dels nostres professionals:  l’Imma Brualla, que  
ha experimentat la seva particular metamorfosis des de els projectes constructius 
al planejament , el Jaume Avalos, sempre positiu, la Neus Figueres, la Mercè 
Torras, la Ramona Vargas, la Gemma Perich, cada un i  cada una, en la seva 
especialitat han aportat professionalitat, rigor i compromís...han donat consistència 
a un projecte que hem viscut com una obra pròpia i col·lectiva.  
També agrair als grups de l’oposició la seva dedicació i les seves aportacions, per 
les llargues sessions de vegades denses i complexes, per l’actitud positiva i la 
voluntat d’aportar al projecte compartit. 
I, com no, al centenars de ciutadans  que en el diferents processos participatius 
han aportat les seves idees i les seves sensibilitats. 
Feia referencia al començament de la meva intervenció a l’aprovació de l’avanç ara 
fa un any, però l’inici del procés d’elaboració de la revisió del POUM va començar 



molt abans. Revisant documents per la preparació d’aquesta intervenció, he pogut 
comprovar que el primer acte administratiu, que va ser la constitució de la Comissió 
Política, és del 15 de juliol del 2010, fa  més de 3 anys i ½. 
En aquella primera etapa, en l’anterior legislatura, és va fer un procés participatiu 
per valorar fins a quin punt les conclusions del Pla Estratègic (que recordem van ser 
elaborat per equips anteriors) eren actuals i, encara més, si podien aportar 
elements de reflexió al procés que començàvem. Un any després, passades les 
eleccions, és va renovar la Comissió Política i es va contractar l’equip assessor  
(octubre del 2011). 
En desembre del 2012 aprovaven l’avanç de Pla i si tot va bé, avui, 28 de gener del 
2014  farem l’aprovació Inicial, que com hauran llegit a l‘informe, també suposa la 
suspensió de llicencies en tot l’àmbit del municipi on les noves determinacions 
comportin modificacions en el règim urbanístic vigent. (això ha sortit una mica 
tècnic) 
Per aquells que encara fan servir arguments de falta de temps o de improvisació, 
podran comprovar com els diferents períodes, que són pràcticament anuals, fins 
avui han tingut  la regularitat d’un metrònom.  
I ara que? Que falta fins a l’aprovació definitiva? Dons intentarem continuar amb el 
mateix criteri de treball, de rigor i compromís. En les properes setmanes es 
publicaran els documents aprovats avui i començarà l’exposició publica,( durant 2 
mesos), que com sempre acostumem a fer, en defensa d’un plantejament 
“garantista”, són terminis per sobre de les exigències legals. 
Particulars, professionals, empreses, col·lectius... tot aquells que et sentin afectats 
pel contingut del POUM, podran presentar durant aquest període les seves 
al·legacions. En paral·lel a l’exposició pública, 45 organismes, alguns amb caràcter 
preceptiu i altres voluntari, seran consultats. Organismes que van des de la Direcció 
General de Carreteres als ffcc de la Generalitat, des de l’Oficina Catalana del Canvi 
Climàtic a l’ADENC, passant pels departament d’Ensenyament, Esport, Sanitat o 
Cultura. Tothom està invitat a opinar en tot allò que pot afectar-li.  
Després d’analitzar al·legacions i informes dels organismes, preveiem que tota la 
documentació estigui en mans de la Generalitat el setembre de 2014.  La 
Generalitat té, legalment, 3 mesos per contestar, termini assumible tenint en 
compte l’atonia actual de l’activitat urbanística.  És per tant raonable pensar que el 
Ple de l’Ajuntament de Castellar, podrà fer l’aprovació provisional del POUM al 
començament del 2015. Per mantenir el ritme que portem, hauria de ser al ple de 
Gener. 
Aquesta hipòtesi, bastant raonable, permetria  l’aprovació definitiva, per part de la 
Generalitat, cap  a Març/Abril del 2015. Quasi bé 5 anys després de les primeres 
actuacions. 
En un procés tan llarg i complex, tant els protagonistes com  els processos en la 
formulació d’alternatives i en la pressa de decisions, han sofert alguns canvis, 
algunes adaptacions. En el primer mandat ERC formava part del consistori i en 
segon s’ha incorporat el PP. CiU, l’Altraveu i el PSC han estat presents en tot el 
procés. 
Els ciutadans han tingut l’oportunitat de fer les seves aportacions a traves de 
diferents fórmules, tant en la primera etapa amb la revisió del pla estratègic com 
després amb l’elaboració de l’avanç. A través de: La Comissió experts. Comissió 
ciutadana i fent servir diferents vies. de forma presencial, a traves de formularis 
específics en la pàgina WEB, el correu electrònic. Unes 200 persones han participat 
en el conjunt d’accions. L’exposició publica que començarà de immediat, obre 
també la participació dels ciutadans afectats a través de les al·legacions. 
Des del començament és va crear una  Comissió polític/técnica creada pel Ple i amb 
representació de tots el grups municipals, ha exercit la  direcció de tot el procés i 
s’ha reunit una vintena de vegades en total, 6 en l’últim quadrimestre. Com 
anècdota podem recordar que ja el 15 de desembre de 2010, fa tres anys, va tenir 
lloc una reunió de la comissió, per valorar amb els redactors, els Inventaris del 
patrimoni històric i arquitectònic. 



Els grups politics, en reunions més o menys formals, de forma col·lectiva o 
individual, amb l’equip de govern o amb els tècnics, han portat a terme una altre 
vintena de reunions més. 
L’equip de govern, els tècnics municipals, l’equip d’assessors... han estat sempre 
receptius i oberts a aclariments, suggeriments i fins i tot a classes particulars. Tots 
els arguments són bons per definir una posició, però la dedicació i la predisposició 
d’aquest equip de govern i dels redactor del POUM estan fora de dubtes.   
Entrant en el contingut, crec que, malgrat que el senyors regidors, que han viscut 
de forma directa aquest llarg procés, ja coneixen els contingut del POUM, per 
respecte als ciutadans que ens escolten o que poden estar interessats en llegir 
després les nostres argumentacions, val la pena entrar, ni que sigui de forma 
superficial, en el contingut:  
Tal con vaig argumentar en la presentació de l’Avanç, no es tracta de fer  una 
exposició exhaustiva de la proposta, són moltes pàgines i molts documents,  
Més aviat la intenció és repassar, de forma somera, el que podrien anomenar 
Principis Programàtics, en torn als quals s’agrupen la majoria de les accions que ja 
es contemplaven en l’Avanç i també, de passada, enumerar les actuacions en les 
que s’han traduït. 
Fent un petit acte de memòria. Quins eren els objectius? 1.- Obrir Castellar al riu. 
2.- No incrementar el sòl urbà 3.- Defensar i ampliar els espais lliures 4.- Garantir 
la reserva de sòl per equipaments. 5.- Flexibilitzar i afavorir els usos de les 
activitats econòmiques i industrials. 6.- Donar resposta a les noves necessitats 
d’habitatge 7.- Donar alternatives a la mobilitat exterior i reordenar la mobilitat 
interna 8.- Reorientar les ARES 9.- un objectiu especial i de caràcter global. 
Probablement el més important: la voluntat d’acord, la voluntat de consens. 
Consens que suposa escoltar, assumir, acceptar i també, renunciar. Hem volgut fer 
una proposta en la que tots, o la gran majoria,  poguéssim estar còmodes. Avui, 
però també pensant en els castellarencs d’aquí a 20 anys.  Un consens que té com 
element definitori compartir un model de Vila. Tots hem manifestat estar orgullosos 
del nostre poble i tots volem conservar allò que considerem essencial.  
És probable que no fem la mateixa lectura, o que no valorem amb el mateix èmfasi 
les mateixes visions. Però, Castellar, com tots el pobles que tenen història, és el 
resultat d’aquesta història, de la nostra història. El model Castellar no pot ser una 
abstracció, ho formen els edificis històrics dels patricis benestants, però també els 
de les cases humils d’auto-construcció dels carrers  Sant Sebastià o Ermot, 
construïdes pels emigrants de la Higuera als anys 50-60. Son els habitatges del 
casc antic, de l’eixample vell o els pisos del final de l’avinguda sant Esteve.  Les 
petites unifamiliars de l’eixample (les cases del Rivas) i també els pisos de l’espai 
Tolrà, fruit d’una crisi dramàtica d’unes de les nostres fonts històriques d’activitat 
industrial.  
El model Castellar és Can Carner i  és Sant Feliu i, fins i tot, les urbanitzacions. Els 
polígons industrials, les petites colines, d’enorme valor paisatgístic, que ens porten 
a can Casamada i, com no,  un extens  entorn privilegiat amb bastant hectàrees de 
parc natural que volem ampliar. Cada un amb la seva visió, assumeix algun tram 
de la nostra història millor que els altres, Però hem de reconèixer que hem arribat 
fins aquí en unes condicions raonables i el nostre compromís generacional ha de ser 
protegir i millorar l’herència rebuda.   
Fem dues pinzellades de cada objectiu:     
1.- Obrir Castellar al riu: Fa molts anys, des de que va deixar de ser una font 
determinant d’activitat econòmica, que Castellar viu d’esquenes al riu. No es tracta, 
ni ho pretenem, de recuperar un passat industrial que avui seria inacceptable des 
de el punt de vista ambiental, sinó de tenir una visió integral d’un espai complex i 
que exigeix un tractament comú. El document dóna alternatives al accessos de can 
Barba i de Can Carner fins al Molí d’en Busquets i estableix les bases per 
l’elaboració del Pla Especial del Riu Ripoll que serà el document que detalli, 
definitivament les actuacions, d’una forma global.  



2.- No incrementar el sòl urbà.: És, probablement, l’element més definitori del pla i 
la base del consens a nivell polític i a nivell social: Reciclatge del sòl urbà actual, fer 
poble dins del poble, escurar el iogurt. La major part del sòl residencial futur, 
procedeix de sòl urbà, que actualment té un ús industrial, a través de fórmules 
innovadores, originals i flexibles com la creació de la zona d’activitats econòmiques 
de reprogramació.   
3.-  Defensar i ampliar els espais lliures: Castellar és un municipi privilegiat, quasi 
el 80% del sòl del terme, és no urbanitzable. I aquesta és una realitat a protegir 
que evidentment es protegeix amb el POUM. La revisió proposa la redefinició dels 
usos del sòl no urbà, l’ampliació del Parc Natural, i ja s’han pres mides que ens 
defensin davant d’accions dels particulars en relació als espais lliures urbans de 
propietat privada.  
4.- Garantir la reserva de sòl per equipaments: La revisió aporta nous espais que 
garanteixen un futur a les noves instal·lacions públiques. Completant una bona 
situació actual, que ja està bastant per sobre dels estàndards habituals. 
5.  Flexibilitzar i afavorir els usos de les activitats econòmiques i industrials: La 
crisis econòmica ha estat molt dura amb els nostres polígons industrials. En una 
frase que ha fet fortuna i que defineix perfectament les actuacions proposades, que 
l’urbanisme no sigui l’excusa per reduir un lloc de treball. La regulació de les 
dimensions de les naus i de les activitats, no pot ser un impediment per la 
instal·lació de les iniciatives dels emprenedors.  
6.- Donar resposta a les noves necessitats d’habitatge: Estem satisfets del nostre 
model de vila i volen mantenir l’equilibri entre l’habitatge plurifamiliar i unifamiliar 
com un element de identitat propi de la nostra Vila. Però hem de donar resposta a 
les noves necessitats dels castellarencs: als joves que pretenen independitzar-se i 
als models de noves famílies, més reduïdes o monoparentals; habitatges protegits, 
dotacionals (en aquest cas s’han recollit alguna proposta de l’Altraveu), habitatges 
de lloguer. I també preveure equipaments que donin alternatives a l’envelliment de 
la població. 
7.-  Donar alternatives a la mobilitat exterior i reordenar la mobilitat interna: La 
connexió amb la resta del món és per molts castellarencs un dels problema més 
greu del nostre municipi. Amb independència de les accions davant les 
administracions competents que s’han portat a terme aquests anys, el POUM ha de 
donar resposta urbanística als projectes de la Generalitat d’arribada del tren i 
desdoblament de la carretera B-124 i la connexió amb la C-58. També es manté el 
compromís de que el desplegament de la zona de reprogramació no sigui 
incompatible amb altres alternatives de traçat del ferrocarril. També, d’acord amb 
el Pla de Mobilitat, es contemplen alternatives als problemes de mobilitat  que 
generen les connexions amb les urbanitzacions.  
8.- Reorientar les ARES.: Si bé és cert que les Àrees Residencials Estratègiques no 
formen part, stricto sensu,  de la revisió del POUM, hem assumit públicament el 
compromís de replantejar el seu contingut. Avui mateix, en el punt anterior hem 
aprovat la proposta de demanar a la Generalitat deixar sense efecte l’ARE de can 
Turuguet. 
El consorci Ajuntament-INCASOL ja ha aprovat la reparcel·lació  de l’ARE Eixample. 
En les properes setmanes es realitzarà el registre a favor de l’ajuntament dels 
solars resultants,  ara de titularitat pública. 
Aquests  8  grans objectius s’han plasmat en una trentena de polígons d’actuació i 
plans de millora de diferents dimensions, continguts i incidència, situats en sòl 
industrial o en sòl residencial. En alguns casos són petites actuació de 
transformació d’uni a plurifamiliar, en altres actuacions de gran transcendència com  
a la zona de re programació, a desenvolupar  en molts anys. Si vostès contemplen 
totes les actuacions en un plano podran tenir consciencia del caràcter exhaustiu i 
global de les actuacions. 
Tot està estudiat, tot s’ha analitzat i és més, la filosofia del pla, la base sobre la que 
es sustenten les actuacions, transcendeix al propi pla. Els futurs planificadors 
tindran poc marge per sortir del camí assenyalat. 



El POUM defineix, a més, altres àmbits de Plans Especials a desenvolupar : 
1. Pla especial del Riu Ripoll, del que ja hem parlat 
2. Pla especial del Nucli antic, pendent en del POUM anterior i que 

necessariament haurem d’abordar 
3. Pla especial dels Catàlegs 

-Patrimoni històric, arquitectònic, ambiental 
-Construccions en sòl no urbanitzable  

Si bé aquest últim va ser motiu de debat en el ple anterior, en resposta a una 
iniciativa de l’Altraveu, volem recordar que:  

- Els inventaris elaborats per una empresa contractada per la diputació i que 
coneixen perfectament els senyors regidors, és un document exhaustiu molt 
per sobre de les exigències necessàries per l’aprovació inicial.  

- Aquests documents formaran part de la documentació sotmesa a exposició 
pública i per tant legitimada, en els propers dies. 

- En els propers mesos, de forma paral·lela  i fins l’aprovació definitiva del 
POUM, tal com hem comunicat de forma reiterada, els serveis tècnics 
municipals treballaran en la finalització dels catàlegs que, hauríem d’intentar 
que coincidís també amb l’aprovació definitiva del POUM  

Acabem una nova fase, la més determinant. Si en l’avanç definien el projecte, 
l’esborrany, el vestit embastat, avui aprovem el vestit fet, el quadre acabat, a partir 
d’ara queden els retocs, les petites correccions, l’envernissat final.  
I acabo, amb una última reflexió que pretén dimensionar la importància real del 
que anem a aprovar. Un pla urbanístic, un POUM, no deixa de ser un document, 
important o molt important, una guia que està al servei dels ciutadans. És com si 
avui aprovéssim una partitura musical.  És cert que una partitura en funció de la 
seva qualitat, de la seva genialitat, pot emocionar als especialistes amb l’harmonia 
de les notes, amb l’atreviment d’alguns passatges, amb la dificultat que suposarà 
pels solistes o per la soprano, una partitura pot produir plaer i emoció, però una 
partitura no és la música, la musica no existeix fins que no se interpreta. Tots 
estarem d’acord que l’ intèrpret, l’orquestra que transformarà la partitura en 
música, és la societat, són els ciutadans, és el poble de Castellar, en una llarga 
simfonia que durarà dècades.  
Jo estic convençut  que tenim una bona partitura, la base idònia per que els 
ciutadans de Castellar executin, en les properes dècades  un bon concert.   
Tot seguit el Sr. Josep Carreras, CiU, comença dient que vagi per endavant que el 
grup municipal de Convergència i Unió votarà favorablement  l’aprovació inicial de 
la revisió del POUM. 
Estem a favor de l’aprovació inicial del POUM perquè l’equip de govern ha estat 
sensible a una bona part de les nostres propostes, després en concretarem algunes, 
i en conseqüència aquest POUM ens el sentim nostre. Això és important. 
Votem a favor perquè l’equip de govern ha rectificat el planejament urbanístic 
d’alguns sectors que des del nostre grup municipal no eren assumibles.  I també 
votem a favor perquè l’equip de govern ha acceptat signar un document amb el 
nostre grup municipal, com ja es va fer a l’Avanç del POUM, que recull tot un seguit 
de compromisos i voluntats que s’han de preservar al llarg del desenvolupament 
d’aquest Pla d’Ordenació Urbanística de la nostra població. 
Per tant, no és un sí gratuït, ha estat un sí molt treballat, un sí guanyat a pols, un 
sí difícil, sobretot pel regidor Lluís Bacardit, i per mi, que hem participat a totes les 
reunions, amb algunes també ens ha acompanyat l’Agustí Sampere, fruit de moltes 
hores de negociació, de fer d’oposició, de fer propostes a l’equip de govern, i també 
de recollir opinió en les trobades que hem tingut amb diferents interlocutors. 
Amb l’aprovació inicial finalitza la segona etapa de la revisió del POUM que va 
començar a l’anterior legislatura, concretament, un 15 de juliol del 2010, quan el 
Ple Municipal va aprovar, amb els vots a favor del PSC, CiU, ERC, i l’abstenció de 
l’Altraveu, l’inici d’un procés de reflexió i debat sobre les necessitats i l’abast de la 
revisió del POUM. Una revisió que va concretar la seva primera etapa en el Ple 
Municipal del 18 de desembre de 2012 amb l’aprovació de l’Avanç de la revisió del 



POUM amb 19 vots favorables (PSC, CiU, PP) i 2 abstenció de l’Altraveu.  En 
aquesta intervenció, el nostre grup municipal, una de les primeres coses que vol fer 
és posar en valor que la revisió del POUM és un dels fets més transcendentals que 
es pot dur a terme en un Ple Municipal de qualsevol població. Hi ha en debat, quin 
model de poble, quin Castellar, volem pels propers 20/25 anys. És a dir, quin 
Castellar volem en l’horitzó 2035-2040. 
Davant d’aquest fet, el nostre grup municipal s’ha implicat de valent en l’estudi i 
coneixement de les propostes que, tècnics municipals, equip redactor i regidors de 
l’equip de govern implicats en el POUM, ens han lliurat al llarg dels darrers mesos 
en les nombroses reunions celebrades.  
El nostre grup municipal també vol posar en valor la bona disponibilitat dels tècnics 
municipals, capitanejats pel Jordi Domingo, de l’equip assessor del POUM, 
encapçalat pel Sebastià Jornet, del regidor d’Urbanisme, Aleix Canalís, i del regidor 
comissionat del POUM, Pepe González, per celebrar les trobades que han fet falta 
perquè avui puguem estar aquí amb coneixement de causa d’aquesta aprovació 
inicial, recolzant-la perquè també ens la sentim nostra com ja he dit abans. 
Aquests darrers 4 mesos, a banda de les sis reunions convocades per la comissió 
tècnica/política del POUM en aquesta etapa inicial, el nostre grup municipal ha 
celebrat vint reunions de treball addicionals. Ho concretem: Hem celebrat deu 
reunions de treball amb diferents interlocutors: tècnics municipals, equip redactor i 
regidors de l’equip de govern implicats en el POUM, dues trobades amb tècnics 
assessors externs perquè ens assessoressin en temes de planejament urbanístic, 
dues trobades amb els alcaldes de la nostra vila que van participar en la redacció 
del POUM 99, cinc reunions de treball del nostre grup municipal, trepitjant el 
terreny per conèixer, tocar i analitzar l’afectació de les propostes fetes en les 
diferents reunions de la comissió del POUM, i una reunió amb tècnics del 
Departament de Territori i Sostenibilitat buscant assessorament. 
En conclusió, com deia abans, el nostre grup municipal s’ha implicat de valent en 
l’estudi de la revisió del POUM, en aquesta etapa inicial, i podem afirmar que hem 
aprofundit en el coneixement de què aporta aquesta revisió del POUM a Castellar 
per poder, en el seu moment, parlar-ne amb coneixement de causa i fer propostes.  
El nostre grup municipal ha fet un estudi minuciós dels 34 d’àmbits de planejament 
urbanístic proposats, per l’equip de govern i els tècnics, en diferents sectors de la 
població. Els hem analitzat un a un i hem acabat impugnant quatre sectors. 
D’aquests quatre hem estat capaços de que l’equip de govern n’acceptés tres. Ara 
els anirem a buscar, a veure on són.  
Casualitats de la vida fan que aquestes tres propostes a reconsiderar, que hem 
estat capaços de fer-los entendre a l’equip de govern que era bo fer-ho pel futur de 
la bona salut del urbanisme de Castellar, i que aquestes actuacions no es dugessin 
a terme, estiguin concentrades a la Ronda Turuguet i Ronda Ponent, prop de la 
masia de Can Carné.  
El primer sector que hem consensuat amb l’equip de govern, que calia deixar-lo 
sense efecte, és el PMU-06 (Pla Millora Urbana). Aquest sector està ubicat sota les 
feixes de Can Carné, just entre les masies de Can Carné i Can Olivé. L’equip de 
govern volia disposar d’aquell sol urbanitzable per transformar-lo a urbanitzable i 
possibilitar la construcció de 38 habitatges de P baixa + 2. I també obrir un nou vial 
que comuniqués el c/Josep Vicenç Foix amb la carretera del Molí d’en Busquets. 
Hores d’ara, el grup municipal CiU estem contents perquè aquest sector quedarà 
com estava en el Pla del 99 i no es desenvoluparà. 
El segon sector que hem pogut reconduir és el PAU DOT-02 (Polígon d’Actuació 
Urbanístic) situat també a la Ronda  de Can Turuguet, just en un solar que hi ha al 
costat de una bona colla de vivendes unifamiliars. En aquest cas, hem aconseguit 
amb l’equip de govern, ens ha costat, que aquest sector el deixaríem en suspens i 
que quan es desenvolupi es completaria amb la mateixa tipologia de les vivendes 
actuals. 
Finalment, el darrer sector que hem pogut reconduir és el DOT-4 que pretenia fer 
una reserva de sol per desenvolupar habitatges dotacionals de lloguer. En principi, 



estaven ubicats a la zona verda que hi ha a la cantonada de la Ronda Ponent  amb 
c/ Josep Vicenç Foix, molt a prop de Can Carné. Aquesta reserva de sòl s’ha acordat 
amb l’equip de govern traslladar-la a la Ronda Llevant en una altra parcel·la 
d’equipament municipal. 
En el seu conjunt, hem estat capaços de convèncer a l’equip de govern, ens ha 
costat molt, per un concepte de coherència urbanística. Ens hem fet pesats, ens 
hem sortit amb la nostre i ho celebrem perquè aquest POUM també ens el sentim 
nostre. 
Un dels gran objectius que hem considerat que tenia que assolir aquest POUM és 
que les properes generacions tinguin a Castellar oferta d’habitatge de protecció 
oficial i d’habitatge dotacional de lloguer, i es mantingui un creixement equilibrat. 
Abans he fet referència a un altre fet important que ha motivat que avui donem 
recolzament a l’aprovació inicial del POUM, la signatura d’un document de 
compromisos i voluntats amb el grup municipal del PSC perquè al llarg del POUM es 
mantingui present. Entre varis punts, en destacaria: 
El POUM de Castellar del Vallès ha de garantir la defensa d’un model basat en el 
manteniment de l’equilibri en la proporció d’habitatge unifamiliar i plurifamiliar. En 
el desenvolupament de l’àrea industrial en transformació a residencial (zona de 
Molcasa), a més llarg termini, s’han de definir i concretar: calendari, etapes, 
densitat, alçada, espais lliures i equipaments. En aquest punt de l’acord, el nostre 
grup municipal posa de relleu que aquesta futura àrea residencial a llarg termini ha 
de tenir un desenvolupament molt ordenat, estimem a l’horitzó dels anys 2040-
2050. 
L’equip de govern també ha acceptat la proposta que els hi hem fet de que la 
parcel·la situada al costat de les pistes d’atletisme passi de qualificació 
d’equipament escolar a reserva d’equipament. 
Un altre tema que ens hi hem barallat una mica amb l’equip de govern és la 
defensa dels horts a Castellar. Nosaltres hem participat a totes les sortides que 
s’han fet, des de Canyelles fins al Boà, amb l’objectiu de posar en valor la 
importància de preservar l’horta. En aquest apartat s’ha donat un pas endavant, 
donat que la zona d’horta situada al costat de les pistes de tenis i pàdel, qualificada 
ara mateix d’equipament esportiu, amb l’aprovació inicial, la qualificació del sòl 
passarà d’esportiu a reserva d’equipament, on hi encaixa perfectament l’activitat de 
l’horta. D’aquesta manera mantenim tot l’eix d’horta del Riu Ripoll que va des de 
Canyelles fins al Rieral. 
Un altre aspecte recollit en el document és que l’’ARE del Camp de futbol, el dia que 
es desenvolupi, és que concentrarà més equipaments, zona verda i menys 
habitatge. A l’ARE del camp de futbol seguim proposant, ja ho varem fer a l’Avanç 
del POUM, l’equip de govern ens ho ha acceptat, que l’espai que, actualment, ocupa 
el camp de futbol, si algun dia es trasllada, es dediqui majoritàriament a zona 
verda, equipaments i serveis, i dedicar menys espai a zona residencial. La gran 
majoria d’habitatges de protecció oficial d’aquesta ARE anirien a una altre espai a 
concretar, amb l’objectiu d’esponjar bé la zona del Camp de Futbol i no augmentar 
la densitat de població. 
Un altre punt que hem recollit en el document és que en paral·lel al futur nou camp 
de futbol del PMU-08, en l’actual solar de qualificació de zona verda, ubicat entre 
els carrers del Berguedà, Solsonès i Osona, hem acordat la compatibilitat d’aquest 
espai amb l’ús esportiu. Amb l’objectiu que el dia de demà la UE Castellar pugui 
ampliar els seus camps d’entrenament. Per tant una zona verda en reconversió a 
equipament esportiu.  
En el document també s’ha recollit el compromís de que en paral·lel al procés 
d’informació pública, i fins l’aprovació definitiva, els serveis tècnics municipals 
treballaran en el Pla Especial del Catàleg i també la voluntat d’iniciar el més aviat 
possible el Pla Especial del Riu Ripoll. 
Finalment, en aquest acord de compromisos al llarg de tot el POUM, també s’ha 
acordat amb l’equip de govern, aprofundir en l’estudi de la solució als problemes de 
mobilitat que genera les connexions amb les urbanitzacions. 



Per tots els fets detallats, com he dit al principi de la meva intervenció, el nostre 
vot serà favorable. 
A continuació per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà,  intervé per dir que malauradament 
l'assemblea de L'Altraveu no donarà suport a l'aprovació inicial del POUM. 
Repassant les votacions anteriors del nostre grup respecte del POUM, podem trobar 
que mai hem estat del tot convençuts amb la revisió que s'estava portant a terme, 
però si que s'ha manifestat sempre, la nostre bona voluntat per arribar al consens, 
per treballar, aportar i debatre propostes, i sempre hem donat un vot de confiança 
a que la feina es fes ben feta i acabés donant un bon resultat pel poble de Castellar.  
Torno a insistir que ens sap molt greu no poder votar doncs avui a favor d'aquesta 
revisió. I és que veient el resultat obtingut, ens torna a venir una vegada i una altre 
la mateixa pregunta que ja ens fèiem a l'iniciar el procés: era necessari? 
La revisió que s'ha realitzat del Pla General del 99 és molt poc significativa. Totes 
les propostes que s'han incorporat formen part d'actuacions de microcirurgia 
urbanística, petites modificacions que no alteren de forma rellevant el Pla existent o 
que fins i tot ja constaven en aquest pla, de manera que no justifiquen en cap cas, 
la despesa econòmica, els treballs i els esforços materials i de personal que s'hi han 
destinat. Des de l'inici del procés el juliol de 2010 fins ara, han sigut 3 anys 
intensos de treballs per part dels serveis tècnics municipals, a qui volem agrair 
l'esforç, dedicació i rigor amb el que han realitzat la seva feina, malgrat la manca 
total i absoluta de lideratge polític o de projecte real de futur de Castellar que ens 
ha mostrat l'equip de govern. 
Recorrerem a l'hemeroteca per tal de justificar el sentit del nostre vot: 
En el Ple d'aprovació de l'avanç pla, el regidor Pepe Gonzalez, encarregat de la 
coordinació de la revisió del POUM, ens resumia els principis programàtics en que 
es basava la revisió. Aquests punts també els trobem a la memòria de l'avanç Pla, i 
havien de servir per guiar els treballs posteriors: 
- El primer punt programàtic i objectiu més ambiciós de la revisió del Pla era “Obrir 
Castellar al riu”. Aquest punt que havia de permetre millorar les relacions de 
Castellar amb el riu Ripoll i el seu entorn, s'ha vist apartat i relegat a un Pla 
Especial, que es realitzarà un cop acabada la revisió, ja veurem quan i com. Per 
tant, el primer dels objectius que volia abordar la revisió, de moment no es toca i 
no es contempla. Tampoc s'afronta la problemàtica dels assentaments il·legals del 
Rieral i la recuperació d'aquesta zona, i no es modifica ni es regula la zona del molí 
de Can Barba, malgrat ser dos indrets anomenats pel propi regidor en la seva 
intervenció i que demanen una actuació de millora pel bé del municipi. 
- El segon punt que destacava era no fer créixer la taca urbana, o sigui no 
incrementar el sòl urbà ja existent. En aquest sentit, aquest objectiu és compleix, 
però no calia fer una revisió completa per mantenir uns límits que ja fixa l'actual 
planejament vigent. A més a més, la gran reserva de sòl que es plantejava per a 
poder absorbir una possible demanda futura d'habitatge, la reconversió de la zona 
industrial de la Molcasa en zona residencial, el propi pla ho contempla com una 
possibilitat a 10 o més anys vista, uns terminis on potser ja ens podem replantejar 
fer una nova revisió. Ens trobem doncs davant d'un nou argument que remet a la 
pregunta inicial: Era necessària la revisió? 
- Un tercer punt que destacava el regidor Gonzalez en la seva intervenció, era la 
defensa i l'ampliació dels espais lliures. Realment Castellar és un municipi 
privilegiat en quan a zones no urbanitzables, dalt interès i amb un potencial enorme 
en quan a activitats lúdiques, però també agrícoles, ramaderes, d'horta i de gestió 
forestal. Creiem que cal una bona gestió d'aquests espais, per tal de garantir una 
bona protecció del nostre entorn natural, i aconseguir que sigui perfectament 
compatible amb les activitats humanes. En aquest sentit, la revisió que portem a 
aprovació no aporta cap element nou o rellevant pel que fa a la millora i la gestió 
d'aquests espais, i cal recordar en aquest punt, que per molt ben legislat que 
estigui tot, si la sensibilitat política dels que governen no és l'adequada, ens podem 
trobar amb agressions intolerables al nostre entorn, com va ser la construcció del 
gasoducte a la zona de Colobrers, Can Bages i esperem que no ho veiem mai, el 



Quart Cinturó, que encara que no passi pel nostre terme municipal, la seva 
afectació si que tindrà conseqüències negatives sobre el nostre entorn natural. 
Novament, un nou argument que ens qüestiona la necessitat de la revisió, ja que la 
protecció i gestió del nostre entorn podia fer-se mitjançant altres eines. 
La revisió del POUM havia de servir també per afavorir les activitats econòmiques. 
En la revisió es tradueix en la regulació de les dimensions de les naus als polígons 
industrials. Sense replantejar-se la seva funció, les activitats que si realitzen, la 
seva ocupació, i sobretot el polígon de Can Bages, completament buit i sense cap 
mena de futur, ni immediat, ni a mig ni a llarg termini. La revisió tampoc proposa 
res al respecte de la degradació que pateix el polígon de Can Carner, malgrat les 
propostes fetes pel nostre grup municipal, de plantejar la zona de creixement 
residencial en aquest polígon, per tal de millorar la zona i poder obtenir una millor 
façana d'entrada al poble per la carretera de Sabadell i poder obrir el poble al 
Ripoll. A banda de tot això, cap més proposta per incentivar les activitats 
econòmiques, per atraure noves formes d'ocupació, noves empreses, serveis i 
sectors, que permetin sortir d'un model de producció que ni tant sols en la millor 
època de les vaques grasses, va permetre la plena ocupació dels solars dels nostres 
polígons industrials. No es preveuen ni s'estudien les potencialitats de l'agricultura, 
l'horta i la ramaderia en el nostre entorn com un motor econòmic de futur, ni 
fórmules per atreure noves industries i serveis. Tampoc es preveu cap actuació pel 
que fa a la regulació dels usos comercials a l'interior del poble, promovent el 
comerç local i de proximitat, enfortint i potenciant els eixos comercials existents, o 
creant-ne de nous i més pols d'atracció que facin atractiu el nostre poble pels 
comerciants i els consumidors. La solució a la crisi no arribarà amb una revisió del 
POUM, però aquesta tampoc aprofitem l'oportunitat que suposa per aconseguir més 
eines per revertir aquesta situació. Novament la pregunta: Era necessària la 
revisió? 
- En el tema de l'habitatge, des de L'Altraveu fa temps que es va fer arribar a 
l'equip de govern una proposta per aconseguir reserves de sòl per a habitatges 
dotacionals en terrenys municipals. Algunes de les propostes que va fer L'Altraveu 
en aquell moment s'han recollit en aquest Pla, i agraïm aquest fet, encara que 
considerem que davant la greu situació d'emergència social que estan vivint moltes 
famílies davant la pèrdua del seu habitatge per culpa de l'estafa de les hipoteques, 
entre altres, des de L'Altraveu considerem que estem perdent una oportunitat per 
poder garantir molta més reserva de sòl per a futurs habitatges dotacionals o de 
protecció oficial. Ens hem quedat amb el mínim que marca la norma, quan creiem 
que tenim possibilitats i oportunitats, i malauradament la necessitat, de disposar de 
molt més terreny destinat a aquest tipus d'habitatge per l'acollida temporal en 
situacions d'emergència. A banda d'aquest fet, no creiem que les accions i 
modificacions proposades en aquesta revisió, permetin donar resposta a les noves 
necessitats dels castellarencs, als joves que pretenen independitzar-se, als nous 
models de família, més reduïdes, monoparentals, o més àmplies, amb més d'una 
generació vivint sota un mateix sostre, i massa cops de només un sou d'un dels 
seus membres. Tampoc creiem que les actuacions previstes permetin millorar 
l'oferta de l'habitatge de lloguer, baixant preus i oferint habitatge suficient d'acord 
amb la demanda. Més motius per no comprendre la revisió del POUM. 
- Un altre dels temes que no hem sabut veure per enlloc en aquesta reforma és 
com resolt el problema de l'envelliment de la població, quins equipaments seran 
necessaris i a on els podrem ubicar, en definitiva, quines alternatives ofereix 
aquesta revisió als nostres vilatans més grans. Més dubtes i qüestions que no 
afronta aquesta revisió i que ens torna a fer plantejar els motius pels que es 
realitza la revisió. 
Pel que fa a mobilitat, la revisió no resolt el problema de l'entrada de Castellar a 
través de la carretera de Terrassa i Sant Llorenç, no preveu tampoc, malgrat el 
compromís del regidor Gonzalez a la seva intervenció al Ple d'aprovació de l'avanç, 
el dibuix de traces alternatives a l'arribada del tren a Castellar, conformant-se en 
dibuixar en línia discontínua únicament la proposta oficial. Segons sembla el debat 



sobre l'arribada del tren a Castellar, no es pot fer des de Castellar, i encara menys 
en el marc de la revisió del POUM. Una altre oportunitat perduda, que haurem 
d'enfrontar més endavant i que torna a qüestionar la revisió. 
I finalment el replantejament que es fa de les AREs, es ben insubstancial, fins a 
l'extrem que l'ARE del Turuguet ha desaparegut màgicament en aquest mateix Ple, 
sense que s'hagi pogut debatre mai en les reunions prèvies de treball. De la 
mateixa manera, l'ARE del camp de futbol, preveu molt poques modificacions, i 
aquí cal recordar als companys de Convergència, que van demanar a l'equip de 
govern que la zona del Camp de futbol, si mai s'havia de traslladar, es dediqués 
més a equipaments que a zona residencial. Sàpiguen que en la revisió que estan a 
punt de votar a favor, la major part del camp de futbol es destina a habitatges, i no 
pas a equipaments com van demanar. Des de L'Altraveu no em cregut mai 
necessari el trasllat del camp de futbol, i menys per a construir més habitatge a 
una zona ja molt densament poblada. En aquest sentit, si que em aportat propostes 
per integrar millor el camp de futbol en l'espai urbà, obrint-lo com a zona d'oci i 
esport, reubicant alguns elements i creant un pol d'atracció pels vilatans del seu 
entorn. Aquesta proposta, com ja em dit, no s'ha pogut discutir mai perquè les 
AREs ja estaven decidides des de més amunt. Un motiu més per no votar a favor 
d'aquesta revisió del POUM. 
D'altres qüestions que el nostre grup ha anat insistint i que no s'han volgut tocar o 
plantejar. Com per exemple, què passa amb les urbanitzacions? Des del seu 
desenvolupament fins ara, el seu grau d'ocupació és extremadament baix, tenen un 
cost molt elevat pel municipi, i cada vegada més passen a ser zones de primera 
residencia, amb l'increment de les necessitats que suposa pels seus residents i els 
problemes de mobilitat diària que comporta. El POUM no hi fa res al respecte, de 
manera que els propers 15 anys les seguirem tractant com fins ara, esperant 
obtenir un resultat diferent del que n'hem obtingut fins al moment. Una nova 
oportunitat perduda i anem sumant. 
També és destacable la manca de modificacions pel que fa als equipaments. A 
banda de modificar alguna qualificació específica, perdem l'equipament de la Plaça 
Llibertat per tal de poder vendre patrimoni i guanyar alguns euros, no preveiem on 
podem ubicar una futura biblioteca, l'Espai Tolrà segueix sent un gran equipament 
sense cap mena de qualificació, ni projecte, ni futur. La piscina descoberta seguirà 
sent insuficient, l'ambulatori no tenim per on ampliar-lo, tornarem a discutir si en 
un futur tornem a necessitar una setena escola, encara que estem d'acord que la 
tendència demogràfica ha canviat i és molt possible que no en necessitem més, i 
que malauradament podem perdre alguna línia. Aquests possibles escenaris tampoc 
s'afronten de cap manera.  
Més temes que podíem tractar relacionades amb els equipaments: Que passa amb 
el Casal de Joves, un possible Casal d'Entitats, equipaments per a la gent gran, 
l'escola de música, centres cívics, la ludoteca, el Mirador, l'Auditori, el Centre 
Excursionista i l'Esbart, etc. Tenim reserves de sòl de qualitat, ben ubicades i 
suficientment grans per disposar d'aquests equipaments en un futur? Hem estudiat 
si els equipaments que tenim són suficients, estan ben ubicats i ben gestionats? O 
ens veurem abocats novament a improvisar i adequar terrenys poc aptes, com ens 
va passar amb l'escola Sol i Lluna? 
Cal recordar també el tema de la participació. Després d'un procés participatiu on 
es va demanar a la ciutadania que realitzes un esforç per pensar en el Castellar del 
futur, després d'aconseguir una serie de conclusions i demandes, la revisió del Pla 
n'ha assumit molt poques, deixant novament la participació com un pur tràmit, i no 
com un valor afegit que dóna riquesa i qualitat al poble. Un dels lemes del Pla era 
fer poble dins el poble, malgrat tot plegat s'hagi fet sense el poble. 
Finalment, creiem que una mala planificació en els terminis de realització dels 
treballs, sumat a una manca total de voluntat de flexibilització d'aquests terminis, 
juntament amb un projecte ambigu i poc concret per part de l'equip de govern 
sobre el què volia aconseguir amb aquesta revisió, i com volia que fos el Castellar 



del futur, han fet que aquesta revisió sigui completament insubstancial i molt poc 
beneficiosa pels vilatans de Castellar.  
No s'ha aconseguit aprofundir en cap debat, totes les qüestions polèmiques han 
estat apartades, ignorades o aplaçades a futurs plans o a ves a saber quan, tot 
plegat per no ampliar els terminis de finalització dels treballs, per no modificar el 
calendari previst que preveu un gran titular just abans de les eleccions, que 
permeti al regidor Gonzalez deixar-nos aquesta herència abans de que acabi la 
legislatura, i esperem que amb ella la seva carrera política. 
I a més a més, faltant als mínims acords i detalls de cortesia que permetessin als 
grups municipals estudiar amb detall la proposta, doncs la documentació que avui 
es porta a votació, va ser entregada als grups municipals al divendres a dos quarts 
de 3, sense donar temps material per a poder aprofundir en el projecte. Aquí no 
entenem el canvi d'actitud de Convergència i Partit Popular, que van demanar un 
aplaçament del POUM per a poder-se empapar, fent servir les paraules del regidor 
Carreras, i poder votar amb conseqüència i coneixement suficients. Sàpiguen que 
els documents que ens han lliurat no estan acabats, i que els mateixos tècnics 
reconeixen que falten al voltant de 3 setmanes d'ajustos, revisions, detalls i serrells 
per aconseguir uns documents definitius. Presses i més presses, que ara ens faran 
votar sense poder saber exactament què és el que s'aprova. Vostès mateixos, però 
des de l'Assemblea de L'Altraveu creiem que no mereixen aquesta confiança. 
Ja per acabar tirarem novament d'hemeroteca, per recordar unes declaracions de 
l'alcalde Ignasi Gimenez a L'Actual respecte al POUM, on deia: Per sortir de la crisi, 
ho hem de fer amb un Pla General renovat. Toca fer la revisió amb un consens 
entre tots els partits polítics perquè hi ha un seguit de realitats a l’actual 
planejament que no s’ajusten a les necessitats que tenim. Per exemple, hem de 
facilitar que no sigui tan difícil que una empresa s’instal·li al municipi. 
Des de L'Altraveu ens preguntem on és el consens que tant demanava? De quina 
manera ens ha de permetre sortir de la crisi aquesta revisió, si només proposa 
modificacions, que no canvien en essència, el mateix Pla que ens ha portat a la 
crisi? 
Els esforços dedicats a aquesta revisió no s'han justificat amb el resultat obtingut, 
de manera que l'Assemblea de L'Altraveu ha decidit votar en contra de l'aprovació 
inicial del POUM, per no entendre els motius pels quals s'ha realitzat i per no 
complir amb les expectatives generades en la seva aprovació provisional. Creieu-
nos que lamentem profundament haver de veure com es desaprofita una bona 
oportunitat per millorar el futur del nostre poble. 
Pel PP intervé el Sr. Antonio Carpio,  dient que en aquest procés de confecció i 
desenvolupament del present POUM s'ha establert en forma d'equip de treball 
compartit amb el Sr Sebastià Jornet i Jordi Domingo , i l'equip tècnic municipal , 
creiem que és de particular esment l'esforç i professionalitat amb el qual aquest 
equip tècnic municipal ha resolt els reptes als quals s'ha enfrontat durant aquests 
anys . Sobretot felicitar el regidor Sr. Pepe Gonzalez , per haver buscat el consens 
perquè s'aprovi aquest POUM per unimitat. 
S'han recollit diverses aportacions i s'ha elaborat una proposta que pretén 
respondre a les diverses inquietuds manifestades durant tota la seva tramitació . 
Aquest aspecte és de vital importància ja que es tractava d'elaborar un pla 
urbanístic per als pròxims 25 anys , en què s'havia de reflexionar sobre com volem 
que sigui el Castellar del futur més immediat i res millor per a això que l'obertura 
del procediment a quantes persones , formacions i professionals poguessin fer les 
seves aportacions . És la millor manera d'elaborar una proposta que pugui donar 
cabuda a la major part de propostes i idees per millora del nostre municipi . Així 
des d'aquesta formació volem mostrar el nostre agraïment al conjunt de l'equip 
implicat en el desenvolupament d'aquest POUM 
En quant a la projecció del nostre municipi recollida en la memòria social que 
acompanya i que estableix un càlcul per a l'any 2026 de 26.700 habitants i al 
nostre entendre molt optimista, per controlar el context soci econòmic amb què ens 
trobem actualment impedeix tan sols pensar en un increment de població basat en 



la captació d'habitants d'altres municipis a la recerca d'una qualitat de vida diferent.  
Considerem que en aquest capítol s'ha pecat d'optimista , tant de bo fos així el 
futur més immediat , la qual cosa vaig poder oferir un desviament en els 
plantejaments del pla. 
En línies generals aquest nou projecte d'ordenació no suposa una ruptura amb 
l'anteriorment establert , dóna continuïtat a les bases que ja existien i que encara a 
dia d'avui li quedava recorregut . Prova d'això són els 13 solars destinats a 
equipaments , que procedents del pla anterior es troben en l'actualitat pendents de 
desenvolupament , segons es recull en la memòria , apartat d'equipaments i 
reserves . És clar per a l'evolució i plantejament en aquest POUM , l'esforç per part 
de tots els grups pel desenvolupament de les ARE s sense les quals molts dels 
plantejaments d'ordenació urbana que avui es presenten serien de difícil resolució . 
Com ja hem dit , per al desenvolupament urbanístic del nostre municipi ha estat 
fonamental comptar amb el major nombre de propostes i suggeriments , sempre es 
corre el risc d'haver-se deixat alguna idea o proposta al tinter. 
El privilegiat entorn del nostre municipi abraçat en el seu contorn per parcs naturals 
i limitant amb el riu Ripoll conformen una àrea d'un altíssim valor que cal preservar 
i mantenir, per això ha estat l'interès per aquesta formació de valorar una correcta 
harmonia entre creixement i respecte a l'entorn . Volem evitar un creixement 
urbanístic desmesurat i desordenat alhora que és vital fer compatible les zones 
residencials amb l'entorn natural que ens envolta potenciant la mesura del possible 
la riquesa ecològica que gaudim i alhora potenciant i donant-li la importància que 
mereix la riquesa agrícola de Castellar . 
Resulta d' especial interès per aquesta formació el futur desenvolupament de la 
reordenació del sòl industrial situat al polígon Pla de la Bruguera , és a dir la zona 
Molcasa.  No hem de caure en la temptació fàcil de prescindir d'un possible ús 
industrial d'aquesta zona , per que la situació de crisi actual no pot ser eterna i no 
hem de tancar a possibilitats de desenvolupament futures . 
Tinguem en compte també que la millora de les infraestructures donat l'acord 
assolit per tots els grups municipals no ha de ser una matèria condemnada al fons 
de cap calaix , de manera que les possibilitats de desenvolupament d'aquesta zona 
per als usos que assignats no han de deixar en l'oblit . El PP de Castellar té i manté 
un compromís de seguiment de les bases amb què avui es ja projecte del POUM , ja 
que aquesta és una eina viva no exempta de possibles modificacions futures en què 
la nostra formació està disposada a participar com ho ha fet fins al dia d'avui. 
Tampoc es tracta de fer una planificació rígida , inalterable , tot el contrari ara 
arriba el moment de posar-ho a la pràctica i poden comptar amb el suport d'aquest 
partit en el que calgui , participant amb totes aquelles qüestions que siguin 
requerides i amb el única finalitat d'aconseguir el desenvolupament més sostenible 
, beneficiós per a la nostra població . 
Per tant el nostre vot serà favorable . 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Pepe González,  PSC, en primer lloc agrair 
les aportacions i el recolzament del Partit Popular, també fa una valoració positiva 
de els argumentacions que ha fet el grup de Convergència, i sobre aquestes i tot 
referint-se a la zona verda que hi ha al costat de Molcasa, la futura zona que 
estaria al costat del camp de futbol, el POUM tal com ha quedat escrit no necessita 
transformar aquesta zona verda en zona d’equipaments per una raó, te 26.000 m2 
i tal com ha quedat definit, en una zona verda és pot fer el 5% d’edificació 
d’equipaments, mes de mil metres quadrats d’equipaments, que per la funció que 
han proposat, que pugui ser camps d’entrenament que complementin les 
instal·lacions del camp de futbol, son metres suficients per posar elements de 
dotació i donar equipaments a aquesta zona, i aixó ja quedava recollit,  sense 
necessitat de fer enfasi en aquest tema.  
Continua i referint-se al centre demogràfic de Castellar que actualment està ubicat 
a la zona del demogràfic, quan es desenvolupi el POUM probablement aquest 
centre, d’aquí uns 20/25 anys estarà a l’actual camp de futbol. 



Pel que fa a les aportacions que ha fet el grup de l’Altraveu dir-los  que confonen 
les coses, una cosa és la planificació urbanística i una altra son les sessions 
polítiques, ens han parlat del Rieral, i el Reial és sòl no urbà i en el pla continua 
essent sol no urbà, desprès ens diran tenim un problema de policies, hem de 
resoldre un problema que hi tenim allà, però aixó no te res a veure amb el POUM. 
També val a dir que en aquest POUM no s’actua sobre tema de les ARE’s no està 
afectat, està fora, és unt ema del conseller, per aixó quan volen anul·lar una ARE 
no podem fer-ho nosaltres d’una forma directa sinó que hem de demanar a la 
Generalitat que ho facin ells.  
Per acabar es refereix al tema del consens, dient que si ens hem posat d’acord 19 
partint de posicions que no eren comuns i amb certes dificultats i discutint molt 
durant molts mesos, un cert esforç s’ha fet, per això ara votés no vinguin a donar-
nos lliçons sobre el consens perquè vostés s’han negat a entrar en aquesta 
discussió. 
A continuació el Sr. Josep Carreras,  per CiU,  diu que per sobre de tot hi ha 
hagut consens i que al final és això el que compte i val a dir que amb el POUM el 
qui hi guanya és el poble de Castellar. 
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu, també intervé ratificant-se en la seva 
intervenció que la iniciada dient que l’Assemblea de l’Altraveu no donarà suport a 
l’aprovació del POUM, en aquest sentit jo no soc res mes que un representant 
d’aquesta assemblea que durant aquests 5 anys tota l’assemblea ha anat estudiant, 
mirant, preparant i treballant el tema del POUM.  
Per altra banda la pregunta no és perquè serveix un POUM, la pregunta és perquè 
serveix aquesta revisió del POUM, les aportacions que s’han fet son ben poques i 
per aixó dir que calia tots aquest cinc anys esforços per arribar fins aquí?. 
Pel que fa a les ARE’s continuo dient que en cap moment s’han debatut en el POUM, 
per tant dir que el compromís que els ARE’s seran més equipaments no serà cert 
perquè les Are’S no les podem decidir des de Castellar. 
Finalment referint-se al sentit de vot dir que el consens es també integrar les 
minories, integrar a la gent que discrepa. Em remetre a la ultima reunió tècnica on 
tots els partits polítics ja havien acordat que donarien un vot favorable al POUM i es 
van descuidar d’informar-nos d’aquest fet en la reunió, sens va comunicar després 
via e-mal si ens sumaven a aquest suposar consens que existia, no creiem que 
aquesta sigui la manera més adequada d’arribar al consens. 
Per acabar dir que no creiem que aquesta revisió s’hagi fet d’una manera adequada 
tenint en compte el que suposa fer una revisió del POUM; el futur planejament 
urbanístic dels propers dels propers 15 d’un poble.    
Finalment el Sr. Alcalde intervé per agrair a totes les persones que ha participat 
en aquest procés que avui en part culmina, donar les gràcies a tots els ciutadans i 
ciutadanes que han participar en la confecció i redacció d’aquest Pla General, 
gràcies perquè han aportat el seu gra de sorra. Donar les gràcies també als tècnics 
d’urbanisme i d’altres departament de l’Ajuntament que han fet una feina ingent 
durant els últims anys per dur a terme aquesta revisió. També a l’equip redactor 
del Pla perquè han posat tota la seva capacitat i talent al servei de la  nostra Vila, i 
d’una manera especial el paper jugar els senyor Pepe Gonzalez i Jordi Domingo que 
s’han pres aquest repte en primera persona i que han demostrat estar  a l’alçada de 
les circumstàncies, també a la resta de regidors ja sigui de l’oposició com els del 
govern per les hores invertides dedicades a planificar el futur de Castellar, jo penso 
que les aportacions que s’han fet son de gran vàlua, sens cap mena de dubte avui 
ens podem sentir satisfets  del que estem aprovant. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:       DIVUIT         (18) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS             ( 2)  dels regidors de l’Altraveu           
 Abstencions:      CAP 

 
 



7.- INFORMAR FAVORABLEMENT LES TARIFES DEL SERVEI D’AUTO TAXI 
PER A  2014.  
Vista la sol·licitud de data 28 de novembre de 2013, registre núm. 9798/2013,  
presentada per L’Associació Ràdio-Taxi Castellar de la nostra població de mantenir 
les tarifes urbanes actuals, excepte les tarifes aplicables als serveis interurbans del 
taxi regulades per la Generalitat de Catalunya. 
ATÈS que el present expedient contempla l’establiment d’un quadre de tarifes 
interurbanes de manera coordinada amb les tarifes urbanes, que dóna compliment 
a l’Ordre TES/312/2013 de 9 de desembre, per la qual s’estableixen les tarifes 
aplicables als serveis interurbans de taxi, publicada al DOGC núm. 6521 del 13 de 
desembre de 2013. 
ATÈS que, d’acord amb el previst a la Llei del taxi, llei 19/2003, aprovada pel 
Parlament de Catalunya en data 4 de juliol de 2003, la determinació de les tarifes 
d’aplicació dels serveis urbans de taxi ha d’ajustar-se a la normativa vigent en 
matèria de preus. 
ATÈS que, respecte a la implantació o modificació  de tarifes dels serveis de 
competència local subjectes a autorització prèvia, el Decret 149/1988 , de 28 
d’abril, del Departament de Comerç, Consum i Turisme, sobre el règim 
procedimental dels preus autoritzats i comunicats, preveu que el Ple emeti informe 
motivat sobre la proposta, d’acord amb la documentació presentada, que haurà de 
ser traslladat amb tot l’expedient a la Comissió de Preus de Catalunya. 
Vist l’informe tècnic emès al respecte. 
ATÈS que el present expedient contempla les mateixes tarifes, en quan als serveis 
urbans, determinades en base a l’estudi acompanyat en el darrer expedient de 
modificació de tarifes, informat favorablement per aquest Ajuntament Ple, en sessió 
del dia 3 de març de 2009, i aprovades per la comissió de Preus de la Generalitat 
en sessió del dia 21 d’abril següent. Respecte als serveis interurbans són d’aplicació 
les tarifes establertes per l’Ordre TES/312/2013  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA : 
PRIMER: Informar favorablement la proposta d’aprovació de tarifes del servei 
d’autotaxi a Castellar del Vallès, per a l’any 2014, formulada per l’Associació Ràdio 
Taxi castellar i que es relaciona a continuació. 
 
TARIFES URBANES 
Tarifa 1: feiners de 20 a 8 hores, dissabtes, diumenges i festius 
Baixada de bandera                  2,75 € 
Km recorregut        1,10 € 
Hora d’espera        18,38 € 
Mínim percepció                 6,60 € 
 
Tarifa 2: feiners de 8 a 20 hores 
Baixada de bandera  2,50 € 
Km recorregut  1,04 € 
Hora d’ espera        17,54 € 
Mínim percepció          6,00 € 
 
Suplements : 
Ràdio Taxi   2,15 € 
Equipatge   1,34 € 
Animals domèstics  1,56 € 
 
TARIFES INTERURBANES 
Tarifa 3. Serveis que es desenvolupin els dilluns, dimarts, dimecres, dijous 
i divendres laborables en el període comprès entre les 8 i les 20 hores 
Preu per quilòmetre recorregut o fracció:    0,68 euros. 
Preu per hora d’espera:    18,60 euros. 



Preu per fracció cada 15 minuts:     4,65 euros. 
Mínim de percepció:       6,05 euros. 
 
Tarifa 4. Serveis que es desenvolupin en dissabtes i festius, i els dilluns, 
dimarts, dimecres, dijous i divendres laborables en el període comprès 
entre les 20 i les 8 hores 
Preu per quilòmetre recorregut o fracció:    0,75 euros. 
Preu per hora d’espera:    20,68 euros. 
Preu per fracció cada 15 minuts:     5,17 euros. 
Mínim de percepció:       6,70 euros. 
 
Els mínims de percepció no són acumulables a recorreguts als quals s’hagi aplicat la 
tarifa ordinària per quilòmetre recorregut. 
S’aplicarà un suplement de 3,10 euros en els serveis que comportin l’entrada o la 
sortida d’un aeroport. 
S’aplicarà el suplement establert a l’àmbit urbà respectiu en concepte d’avís 
telefònic o mitjançant radioemissora. 
SEGON.- Proposar a la Comissió de Preus de Catalunya que autoritzi el quadre de 
tarifes establert pel 2014. 
TERCER.- Transmetre l’expedient complert, juntament amb aquest acord a la 
Comissió de Preus de Catalunya perquè dicti resolució.  
QUART.- Notificar aquest acord als interessats. 
 
 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Pepe Gonzalez, PSC, presenta la proposta i diu que aquest punt segueix el 
ritual dels últims anys. La proposta correspon a l’associació de taxistes que manté 
les tarifes urbanes vigents. I les interurbanes aprovades per la Generalitat, d’acord 
amb las seves competències. El ple municipal acorda transmetre l’informe a la 
comissió de preus que serà qui dicti la resolució final. En aquest cas ens limitem a 
fer un tràmit formal. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- MOCIÓ PER LA SANCIÓ D’HABITATGES PERMANENTMENT DESOCUPATS 
PROPIETAT D’ENTITATS FNANCERES I ALTRES GRANS EMPRESES  
El Sr. Alcalde,  explica que aquesta moció es presenta a instàncies de la 
plataforma d’afectats de la hipoteca que han demanat a la secretaria la possibilitat 
de poder intervenir en el Ple i per tant de fer la lectura d’aquesta moció. Així doncs 
ara cedim la paraula als membres d’aquesta plataforma d’afectats per la hipoteca 
 
Inicia la intervenció la Sra. Montserrat Hernández Aguilar,  donant les gràcies per 
penetra’ls presentar aquesta moció i dir per endavant, ja que no sens ha concedir 
dret a replica, gràcies al suport de totes aquelles formacions polítiques que hi votin 
a favor. Hem mantingut gran part del text de la moció, peró volem aprofitar l’ocasió 
per introduir una reflexió al final. Desprès de fer una breu introducció procedeix a la 
lectura dels antecedents de la moció. 
El Sr. Joan Moya Kohler, passa a fer  lectura dels acords. 
Per acabar volíem aprofitar per deixar clar que estarem  a sobre d’aquests 
compromisos que avui es prenguin en aquest Ple. I no es un comentari 
intranscendent, la convivència entre entitats bancàries, elits financeres i partits 
polítics es evident i és de fet una de les causes que ens han portat a la situació 
actual. Les portes giratòries entre partits i caixes, la compra de pisos de  la SAREB 
per part de familiars del ministre Montoro, o la noticia de fa uns dies que la caixa 
perdonava els interessos a esquerra republicana o al partit socialista de Catalunya, 
son la mostra més evident que no ho podem deixar tot aquí, que la societat haurà 
de seguint empenyent. No tenim clar si existeix la llibertat peró com diu Latur, si 



que podem triar a qui ens volem lligar, i en aixó no en son vostés el més bon 
exemple. Nosaltres tenim  molt clar aquí volem estar lligats i per qui lluitem i ens 
agafem a una màxima: Res sobre nosaltres sense nosaltres.  En aquest mateix 
sentit i per acabar ens sembla interessant aportar una reflexió de Max Weber “Han 
d’armar-se des d’ara d’aquesta fortalesa d’ànim que permet suportar la destrucció 
de totes les esperances sinó volen resultar incapaces de realitzar fins i tot el que 
avui es possible, només qui esta segur de no fer fallida quan des del seu punt de 
vista el nom es mostra massa estúpid o massa abjecte pel que ell li ofereix, només 
qui enfront de tot així es capaç de respondre amb un no obstant això, només un 
home d’aquesta forma construït te vocació per a la política.  
La solidaritat de tota aquesta gent que avui els parla des d’aquí, la gent de la PAH, 
és i ha de ser un exemple per a la societat i per a vostès, peró sobretot ho ha de 
ser la seva valentia, i aixó sobretot ho ha de ser per votés. Moltes gràcies, I SI QUE 
ES POT. 
 
“L'actual crisi ha impactat de manera dramàtica en la vida de milers de persones, 
que a causa de dificultats econòmiques sobrevingudes no poden cobrir les seves 
necessitats més bàsiques. Aquesta situació ha portat a milers de famílies a la 
impossibilitat de fer front a les quotes hipotecàries o del lloguer de la seva llar. 
La seva traducció social ha estat milers de desnonaments a tot l'Estat Espanyol i 
centenars de milers de persones que han vist vulnerat el seu dret a un habitatge 
digne, enfrontant-se a situacions de greu vulnerabilitat, precarietat extrema, 
pobresa, i exclusió social, econòmica i residencial. 
Segons dades del Consell General del Poder Judicial des de 2007 i fins setembre 
2013, a l'Estat Espanyol, ja s'ha arribat a 500.000 execucions hipotecàries, de les 
quals 96.927 a Catalunya. Segons l'informe presentat pel Col·legi de Registradors 
de la Propietat, només durant l'any 2012, la banca va quedar-se més de 30.034 
primers habitatges per impagament de crèdits hipotecaris. Això suposa 115 
desnonaments d'habitatge habitual per dia hàbil. Catalunya és la Comunitat 
Autònoma que encapçala tots els rànquings, tant d'execucions hipotecàries com de 
desnonaments. Segons les dades del Consell General del Poder Judicial de 2013 
s'executen 45 llançaments al dia de mitjana. 
Ens trobem doncs davant d’una situació d'emergència habitacional que constitueix 
una autèntica anomalia en el context europeu. Com denuncia l'informe Emergencia 
Habitacional en el estado español , elaborat per l'Observatori DESC, aquesta 
situació es veu agreujada pel fet que l'estat espanyol és el país d'Europa amb més 
habitatge buit, 13,7% del parc total – 3 milions i mig de pisos segons el darrer cens 
estatal d’habitatge de 2011 - i amb un parc social d'habitatge clarament insuficient 
- menys d'un 2% de l'habitatge existent -. 
Les administracions locals, infradotades de recursos, són les que reben en primera 
instància el impacte social d' aquesta situació, en tant que les més properes a la 
ciutadania. 
El context descrit i la situació d'emergència en que es troba gran part de la població 
s’està traduint també en un significatiu augment de les ocupacions d'habitatges als 
municipis. Una forma d'accés a l'habitatge que augmenta el grau de vulnerabilitat 
social dels qui es veuen abocats a recorre-hi.  
La manca de recursos de les administracions locals per fer front a la problemàtica 
contrasta amb els milers de pisos en desús que acumulen les entitats financeres i 
les seves immobiliàries, actors principals i part responsable de la bombolla 
immobiliària. Aquests immobles, sovint obtinguts com a conseqüència d'execucions 
hipotecàries, es mantenen buits ja sigui a l'espera de que el preu de mercat torni a 
elevar-se, o bé perquè es troben a la venda o a lloguer a preus inaccessibles per 
part de la població. El resultat són milers d'habitatges destinats exclusivament a 
una funció especulativa, eludint la funció social que segons l'article 33 de la 
Constitució Espanyola (CE) ha de complir el dret de propietat. 
Gran part d'aquestes entitats financeres han estat, d'una manera o altra, 
rescatades amb diners públics. Algunes directament gestionades pel govern de 



l'Estat a través del Fons de Reestructuració Ordenada Bancària (FROB), i del 
traspàs d'actius al anomenat ”banc dolent”, la Societat de Gestió d'Actius 
Procedents de la Reestructuració Bancària (SAREB). Paradoxalment, però, la forta 
inversió pública no ha anat destinada a cobrir les necessitats de la ciutadania i els 
ajuts milionaris a la banca, molts d'ells a fons perdut, no han implicat cap 
contrapartida social. 
La situació descrita requereix actuacions per part de l'administració que possibilitin 
l'accés a l'habitatge de tots aquells ciutadans que se'n veuen exclosos, acomplint el 
mandat constitucional de l'article 47 de la CE. 
Encàrrec als poders públics que reiteren l'article 26 de l'Estatut d'Autonomia de 
Catalunya (EAC) i 11 del Pacte Internacional de Drets Econòmics Socials i    
Culturals (PIDESC). 
Donada la gran quantitat de població amb necessitats habitacionals i la manca de 
recursos públics per fer-hi front, resulta urgent mobilitzar l’habitatge buit en mans 
de les entitats financeres. Fomentar i garantir la funció social de l'habitatge, 
desincentivar-ne la utilització anòmala i penalitzar-ne, si s’escau, l’ús antisocial es 
converteix en un dels pocs mecanismes efectius a l'abast de l’administració per 
donar resposta a la vulneració del dret.  
Davant els intents del govern central de buidar de competències les administracions 
locals, cal que els ajuntaments defensin l'autonomia municipal satisfent les 
necessitats habitacionals de la població. És en aquest context que algunes 
corporacions, com ara Terrassa, havent esgotat les mesures de foment per facilitar 
l'ocupació dels pisos buits en poder de les entitats financeres, han iniciat 
procediments sancionadors. 
L'article 41 de la Llei 18/2007, del Dret a l'Habitatge de Catalunya (LDHC) estableix 
com a utilització anòmala d'un habitatge la seva desocupació permanent i 
injustificada. Així mateix, en el seu punt tercer, disposa que en aquests supòsits 
l'administració competent haurà d'obrir un expedient administratiu per realitzar els 
actes d'instrucció necessaris per determinar, conèixer i comprovar els fets sobre els 
que haurà de dictar una resolució. 
L’article 42 del mateix text legislatiu enumera diverses mesures que les 
administracions han d’adoptar per a evitar la desocupació permanent dels 
immobles. Tals com: l'aprovació de programes d'inspecció; la facilitació de 
garanties als propietaris d'immobles buits sobre el cobrament de les rendes i la 
reparació de desperfectes; el impuls de polítiques de foment de la rehabilitació 
d'habitatges en mal estat; la possibilitat de cedir els immobles a l'Administració 
Pública per que els gestioni en règim de lloguer; i l’adopció de mesures de caràcter 
fiscal, tant de foment com penalitzadores. 
Alhora, l'article 123.1.h de la LDHC tipifica com a infracció molt greu en matèria de 
qualitat del parc immobiliari mantenir l'habitatge desocupat un cop l'administració 
hagi adoptat les mesures de foment contemplades al precepte 42. Segons els 
articles 118.1 i 131 del mateix text normatiu, aquesta actuació pot ser sancionada 
amb multes de fins a 900.000 euros. Cal destacar que d'acord amb el que estableix 
l'article 119 de la LDHC, les quantitats obtingudes s’hauran de destinar al 
finançament de polítiques públiques destinades a garantir el dret a l’habitatge. 
Finalment, l'article 3 del Codi Civil, estableix que les normes s'han d'interpretar 
d'acord al context i a la realitat social en què s'apliquen. Un context, caracteritzat 
per una situació d'emergència habitacional. 
Els antecedents descrits els grups del PSC, CiU i Altraveu, a l’Ajuntament Ple es 
proposen l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Manifestar el compromís d'endegar mesures municipals en base a la 
legalitat i competències existents i als efectes que assenyala aquesta moció, amb 
l'objectiu de garantir el dret a l'habitatge de la població i fer front a l'emergència 
habitacional. 
SEGON.-  Elaborar i aprovar un Pla Municipal d’Habitatge, o actualitzar el 
planejament existent , que contempli i reguli degudament les mesures de foment 



per a evitar la desocupació permanent i injustificada d’habitatges enumerades a 
l’article 42, de la llei 18/2007. 
TERCER.- Elaborar i aprovar Programes d'Inspecció a fi de detectar, comprovar i 
registrar els immobles que es troben en situació de permanent desocupació, 
començant pels que són propietat d'entitats financeres i altres grans empreses. 
Aquesta tasca es pot fer a través del creuament de dades en disposició de 
l'administració i l'atorgament d'audiència a l'interessat, o bé realitzant una 
inspecció física des de l'administració. 
QUART.-  Instruir procediments administratius contradictoris on es determinin, 
coneguin i comprovin els fets, un cop detectada la desocupació. Aquests 
procediments hauran d’acabar amb una resolució que declari si s’està produint una 
situació de desocupació permanent constitutiva d’una utilització anòmala de 
l’habitatge, d’acord amb el que estableix l’article 41 de la LDHC. En cas afirmatiu, 
caldrà requerir al propietari que cessi en la seva actuació en un termini concret, tot 
informant-lo de les activitats de foment que està duent a terme l’administració per 
facilitar-li la finalització d’aquesta situació. 
CINQUÈ.- Imposar fins a 3 multes coercitives que poden arribar als 100.000 
euros, tal i com determina l’article 113.1 de la llei 18/2007, prèvia advertència, si 
transcorregut el termini fixat no s’ha produït l'ocupació de l'immoble.  
SISÈ.-  Iniciar un procediment sancionador per infracció molt greu en cas que es 
mantingui la desocupació de l'habitatge un cop esgotat el termini atorgat per a 
corregir la situació, tal com preveu l’article 123.1.h de la LDHC. 
SETÈ.-  Instar al Govern de la Generalitat a emprendre accions en aquest àmbit 
amb la mateixa finalitat, dins el marc de les seves competències. 
VUITÈ.- Transmetre aquesta moció pel seu coneixement i adhesió a les Entitats 
Municipalistes, al Parlament de Catalunya, als diferents grups parlamentaris, a la 
Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i a les associacions veïnals del municipi.” 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Aleix Canalis,  PSC, assenyala que  el document que han llegit  a modo 
d’introducció no coincideix gairebé en res al que ens van fer arribar als grups 
municipals i per tant el que hem entrat per registre i per tant el que s’aprovarà avui 
conte un text introductori diferent al que votés han llegit. Dit això òbviament el 
nostre vot serà favorable a la moció presentada.  
Com ja vam anunciar fa unes setmanes, el govern municipal ja ha començat 
treballar per fer possible l’obertura d’expedients a entitats financeres per tenir 
desocupats, de manera permanent, immobles de la seva titularitat. 
En aquests moments, ja s’han detectat al voltant d’un centenar d’habitatges de 
titularitat d’entitats financeres, i la feina que s’està fent ara és la discernir quants 
d’aquests habitatges vulneren el que diu l’article 42 de la Llei del dret a l’habitatge i 
per tant, serien susceptibles de ser sancionats. 
Confiem que durant les properes setmanes puguem reunir-nos amb els diferents 
portaveus municipals i amb els representats de la PAH per explicar-los-hi, tal i com 
vam quedar, els avenços fets en aquesta matèria. 
Per CiU intervé la Sra. Bea García,  i diu que vagi per endavant el nostre suport i 
recolzament a tots els membres  de la PAH. La llei del dret de l’habitatge de 
Catalunya proporciona diferent mecanismes perquè les administracions locals 
puguin fer la seva feina, així que ara ja ni ha prou de discursos i de titular i el que 
toca es arremangar-se i posar-se a fer feina, és el moment d’actuar u demostrar el 
nostre compromís. El nostre vot serà afirmatiu. 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu intervé dient que avui portem a ple una moció 
que penalitza als bancs  i grans empreses que tenen habitatges buits en el nostre 
municipi. Sembla que avui s’aprovarà una proposta, dos anys desprès que el grup 
de l’Altraveu en formulés una en aquest sentit i va ser rebutjada per l’equip de 
govern (PCS, CiU i PP). En aquella ocasió sens va dir que aquest tipus d’actuacions 
eren impossibles. De cop i volta sense que s’hagi canviar cap llei ara ja és 
possible?. Des de l’altra veu ens preguntem que és el que ha canviat.  



Doncs ha canviat que hi ha hagut gent que per necessitat o per ideologia no s’han 
agenollat davant dels interessos de a qui realment han atorgat el poder en aquest 
país, i al no rendir-se tant fàcilment han obert camí.  
Peró durant aquets dos anys no s’ha actuat sobre els 827 pisos buits que hi havia 
en el nostre municipi, i els bancs han seguit desnonant i l’Ajuntament de Castellar, 
sense donar solucions als problemes d’habitatges perquè no ha volgut. Durant dos 
anys no s’ha fet aquestes actuacions de penalització als bancs que tenien 
habitatges buits, perquè l’equip de govern no ha volgut. Perquè com es demostra 
avui en aquest ple, la proposta que varem presentar en un principi, si que es pot, i 
si s’hagués fer quan ho varem plantejar potser haguéssim evitat el patiment de 
moltes famílies, i que els afectats que assisteixen a les reunions de la PAH cada cop 
siguin mes. Però el Sr. Alcalde Ignasi Giménez i el seu govern han donat dos anys 
de marge a les entitats financeres perquè poguessin seguir especulant a costa de 
l’habitatge a la població.  
El que és segur és que aquets tractes bancaris no els fan a la gent que els 
desnonen de casa seva. Durant aquests dos anys tampoc hem tingut un cens 
aproximat de la gent realment afectada pels desnonaments al nostre municipi, i 
hem hagut d’esperar que gent amb veritable voluntat de canviar les coses, es 
mogués per convicció i muntes una reunió de la PAH que realment ens han dibuixat 
un estat real de la situació, molt allunyada de la xifra d’afectats que ens heu donat. 
És en aquest sentit que avui, amb l’aprovació d’aquesta moció queda clar el paper 
de cadascú alhora de fer polítiques, vosaltres, PSC, CiU i PP, tot i tenir l’agilitat de 
la sobirania del poble governeu a esquenes d’aquestes majories i en favor dels 
interesso privats en detriment del bé comú. Només arribeu a canviar la direcció de 
les vostres polítiques quan la gent, castigada per les situacions socials que genereu, 
obre els ulls, us apreta i fa perillar les vostres poltrones. És per aixó que 
encoratgen a la PAH  a seguir fent política en favor del bé comú, perquè ha quedat 
clar que el nostre equip de govern te una altres prioritats i se’ls haurà de vigilar de 
molt a prop si volem que tot aixo no acabi en paper mullat, com moltes mocions 
que han passat per aquí, titulars a l’Actual, la preceptiva foto amb l’Alcalde, peró 
passen els dies i la banca sempre guanya. 
Malgrat tot, tenim aquests polítics que van de la ma de la oligarquia perquè algú el 
vota, potser si a algú no li agrada que guanyi sempre el banc  s’haurà de començar 
a replantejar el seu vot, nosaltres com que sempre hem tingut molt clar el nostre,  
votarem a favor d’aquesta moció. 
El Sr. Antonio Carpio,  pel PP, reiterarem un cop més el nostre recolzament sense 
fissures a totes aquelles persones que  es troben en el tràngol amarg de veure 
perillar els seus habitatges per la impossibilitat de fer front al seu pagament. Ja ho 
hem  demostrar en altres ocasions, podríem discutir sobre la forma i el fons de la 
proposta, ja que la seva ultima finalitat no serà  el trobar una solució immediata 
per a totes aquelles persones que ara, estan vivint  el seu particular drama.  
Portar a la pràctica aquesta iniciativa pot fins i tot provocar algun desengany, 
perquè caldrà  fer  un estudi acurat tant de parc d’habitatges que es pot veure  
afectat com també els motius pels que es troben buides.  Tot i aixó el nostre vot 
serà favorable. 
S’obre un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis,  PSC, en primer lloc agrair al 
Partit Popular l’esforç que ha fet per sumar-se a aquesta iniciativa. 
També dir sobre  la intervenció feta pel grup de l’Altraveu que un espai de consens i 
de trobada que era aquesta moció presentada per l’a PAH l’han convertit en una 
arma llancívola contra tots aquells no que pensen estrictament com pensen vostés.  
Entrant en el detall de la moció dir-lis que el que demanaven en aquell moment no 
era possible ni llavors ni ho és ara, vostés demanaven una sanció o penalització en 
els IBI dels habitatges que estesin desocupats i que fossin titularitat de la banca, 
aixó la llei tributària del Ministeri d’Hisenda no ho permet, de la mateixa manera 
que en el ple hi varem votar en contra, també vam fer una altra moció, en el seu 
moment, en que instàvem a que el Govern Central desenvolupés el reglament per 



tal de determinar que era un habitatge buit i per tant poder aplicar aquesta 
normativa.        
Han dit que en els últims dos anys, l’Ajuntament no ha fet res al respecte, val a dir 
que em sento totalment orgullós que a hores d’ara puguem treballar colze a colze 
amb les entitats    
Socials, tant des de la regidoria de serveis socials que és la que treballa més amb 
PAH, la comissió de casos per poder anar determinant quines persones estan 
afectades i poder donar una solució real i factible a les problemàtiques que arriben 
de persones amb problemes per poder fer front a les seves hipoteques. 
Malgrat la visió negativa que puguin tenir alguns, el treball ja s’ha fet i el valorem 
positivament des de l’ajuntament i esperem poder-lo seguir aprofundir durant els 
últims mesos 
També per l’Altraveu intervé el Sr. Dani Sagrera,  per dir que el que es volia era 
sancionar els habitatges buit i sobretot de les grans empreses i de la gent que 
especula amb l’habitatge. Potser la proposta que vam fer no es podia executar 
tècnicament pero el que està clar és que l’esperit de la proposta no es va recollir, 
però avui si que ho aprovem que és sancioni a la gent que especulada amb 
l’habitatge que, era la nostra intenció. 
El Sr. Aleix Canalis,  PSC, torna a intervenir  tot dient que lamenta el to de la 
intervenció del grup de l’Altraveu, així com les insinuacions cap a regidors d’aquest 
Ajuntament, son intervencions que no treuen cap a res i, per acabar dir-li que quan 
no te la responsabilitat de governar es pot permetre fer grans proclames i aixecar 
grans banderes, però quan algú te la responsabilitat d’iniciar processos sancionador 
contra algú, des de l’administració, s’ha de fer amb la seguretat jurídica que no 
condueixis a la teva administració a situacions que poden ser perjudicials, per tant , 
nosaltres, els serveix  jurídics de l’Ajuntament van considerar que era inviable, ho 
consideràvem llavors i ho consideren ara, i reitero  que el que vostés van presentar 
esta molt lluny d’assemblar-se a la moció que avui es presenta. 
Dit aixó reiterar la bona feina feta per la PAH i reiterar des de l’equip de govern la 
ostra disposició a seguir col·laborant en tot allò que estigui a la nostra ma.       
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
9.- MOCIÓ ALTRAVEU CONTRA L’AVANTPROJECTE DE LLEI DE PROTECCIÓ 
DE LA  VIDA DEL CONCEBUT. 
Recentment el govern espanyol ha presentat l'avantprojecte de Llei de Salut Sexual 
i Reproductiva i d’Interrupció Voluntària de l’embaràs, que passarà a dir-se “llei de 
Protecció de la Vida del Concebut”. 
Aquest avantprojecte significa un retrocés de més de trenta anys en els drets 
reproductius i sexuals de les dones. Fins l’any 2010,  l’avortament estava tipificat al 
codi penal com a un delicte excepte en tres supòsits (malformació del fetus, risc 
físic o psicològic de la mare, o que l’embaràs fos fruit d’una violació).  Al 2010 
s’introdueix la llei per terminis, que despenalitza l’avortament durant les primeres 
14 setmanes i permet que les dones no requereixin el consentiment de terceres 
persones per avortar. Aquesta llei, tot i que la considerem insuficient, perquè 
manté restriccions al dret de les dones a decidir sobre la interrupció de l'embaràs 
de forma lliure en qualsevol moment, sent una de les lleis europees amb un termini 
més curt (la majoria de països es situen en 24 setmanes), significava un avanç 
respecte de l'anterior.  
El 20 de desembre de 2013 el Consell de Ministres aprovà el polèmic avantprojecte 
impulsat pel ministre de Justícia Alberto Ruiz Gallardón, que nega la capacitat de 
les dones per prendre decisions sobre els seus cossos o les seves vides, sense l’aval 
de professionals de la medicina, professionals de la justícia o de la família en el cas 
de les menors. La nova llei, que és la més restrictiva que haurà tingut l'estat 
espanyol des de la transició, despenalitza l’avortament únicament en dos supòsits:  
en cas de suposar un perill per la salut física o psíquica de la dona (durant les 22 
primeres setmanes i havent de ser acreditat per dos professionals de la salut de 
diferents centres mèdics) o, quan l’embaràs sigui conseqüència d’un delicte d’abús 



sexual (durant les 12 primeres setmanes, juntament amb una denúncia de 
violació). L’avortament en cas de malformació del fetus queda completament 
restringit i sotmès als casos en què un facultatiu acrediti que el naixement pot 
suposar un perill psíquic per la dona o que l’estat del fetus sigui “incompatible amb 
la vida”.  A més, per a les menors de 18 anys el consentiment patern torna a ser 
una obligació. 
D’aquesta manera, el govern del Partit Popular pretén posar el fetus, que ells 
anomenen “projecte de vida humana”, per davant la vida o la decisió de la pròpia 
dona. Aquest avantprojecte, però, l'únic que aconseguirà es posar en risc la vida de 
moltes dones que volent avortar i ho faran en condicions precàries i perilloses per 
les seves vides. És paradoxal que es restringeixi greument el dret a decidir sobre el 
propi cos de les dones i sobre la seva maternitat a la vegada que es retira la partida 
pressupostària per subvencionar els anticonceptius i que s'han retirat pràcticament 
totes les ajudes per naixement de fill/a, realitzant una retallada als drets de les 
dones i dels infants sense precedents. I és encara més paradoxal que s'utilitzi la 
defensa de la vida com a discurs, quan el PP està aprovant lleis que signifiquen una 
precarització de les vides de milers de persones, retallant en sanitat, educació i 
drets civils; quan s'ha retallat en la Llei de la dependència i els recursos públics per 
les persones amb diversitat funcional escassegen; i, quan s'impedeix a les dones a 
decidir sobre la seva vida, havent de ser tutelades per terceres persones, sent 
limitades en el dret a decidir com volen viure-la, i posant-les en perill al no garantir 
els seus drets sexuals i reproductius. Considerem que definitivament se’ns vol 
conduir a una retallada històrica dels drets de les dones i de les classes populars 
sense precedents.  
Així doncs, ens oposem a aquest intent encobert de prohibir totalment l’avortament, i 
considerem que cal adoptar mesures de caràcter normatiu que garanteixen el dret de les 
dones al propi cos i a una maternitat lliure (com una regulació específica de 
l'avortament), així com adoptar mesures per garantir els drets sexuals i reproductius de 
les dones, com són la informació sexual i afectiva a tots els nivells d’ensenyament i que 
els mètodes anticonceptius siguin gratuïts i a l’abast de tothom.  
Reivindiquem el dret de les dones a decidir, en tant que subjectes amb capacitats 
per prendre les seves pròpies decisions sobre la seva vida. És per això, que exigim 
que es garanteixi l’avortament lliure, entenent que cap agent (ni església, ni estat, 
ni parella, ni jutges) ha de poder limitar el dret a les dones a decidir quan i en 
quines condicions volen ser mares, alhora que gratuït, ja que l’avortament és un 
acte mèdic, i per tant ha d’estar inclòs dins la cartera de serveis de la xarxa 
sanitària pública. Perquè el pagament suposa que les dones de la classe 
treballadora no puguin accedir-hi; avortar ha de ser un dret i no un privilegi. 
Per tot aixó a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar al Govern de Catalunya per fer efectiva la resolució aprovada al 
Parlament al maig de 2013 per impulsar una llei pròpia que eviti i rebutgi qualsevol 
retrocés en la matèria.  
SEGON.- Rebutjar i exigir la derogació de qualsevol reforma o llei que no 
garanteixi els drets sexuals i reproductius de les dones així com el dret al propi cos, 
com l’Avantprojecte de llei de “protecció de la vida del concebut”. 
TERCER.- Davant  la interrupció voluntària de l’embaràs garantir i fomentar les 
mesures de suport, assistència i assessorament, mitjançant els recursos municipals 
del SOJ ( Servei d’Orientació Jurídica), el psicòleg municipals i el servei de 
psicodona. 
QUART.- Ampliar i garantir l’educació sexual i afectiva a tots els nivells 
d’ensenyament, la distribució gratuïta de mètodes anticonceptius i instar les 
autoritats sanitàries a facilitar l'accés a la pastilla del dia després.  
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Marc Serrà, per l’Altraveu 



La Sra. Gloria Massague , pel PSC, es manifesta d’acord amb la argumentació i 
exposició de motius d’aquesta moció. Si finalment aquest avant projecte de llei tira 
endavant, son moltes les veus en contra, tant des dels diferents sectors de la 
societat com d’Europa, com fins i tot hi ha opinions en contra dins del mateix partit 
popular. 
Com deia  si finalment aquesta llei tira endavant serà un gran pas enrere pel 
conjunt de la societat, però especialment pel col·lectiu femení. Hem de ser les 
dones qui valorem la pròpia situació personal, econòmica, familiar o psicologia 
alhora de portar una nova vida al nom, la decisió d’un avortament es sempre una 
decisió difícil i en moltes ocasions dolorosa, i no em refereixo al dolor físics sinó 
psíquics, i en aquest sentit durant aquests dies es hem escoltat algunes 
declaracions que com a dones ens indignes; s’ha dit que amb la nova llei estarem 
millor informades, mirin les dones no som tontes i alhora de prendre una decisió 
com aquesta ja en preocupem d’informar-nos i assessorar-nos rigorosament abans 
de fer un pas endavant.  
Evidentment estem en contra que aquest avant projecte de llei tiri endavant, pel 
que fa als acord tercer i  quart, que impliquen més directament a l’àmbit municipal, 
dir que actuacions que es proposen ja s’estan duent a terme des de fa alguns anys, 
conjuntament amb les regidories de joventut, serveis socials, educació, igualtat, 
salut, i també des de l’ambulatori i que la voluntat és seguir treballant  i aprofundir 
amb el tema. 
El nostre vot serà favorable i agrair a l’Altraveu l’acceptació de l’esmena que vam 
proposar sobre el punt tercer. 
La Sra. Bea Garcia,  per CiU, intervé per dir que des de convergència sempre s’ha 
donat llibertat d’actuació en aquest tema. entenem que és decisió de cada dona en 
funció de les seves creences i circumstàncies personals. En una societat 
democràticament adulta cadascú és responsable dels seus actes, però perquè així 
sigui possible cal tenir lleis que permetin aquesta maduresa. 
Tot i que la nostra llei actual no era totalment oberta si que recollia si més no 
diferents supòsits que permetien a les dones decidir, ara aquesta proposta de llei 
ens fa retrocedir més de 30 anys i tracta a les dones com a essers ineptes, 
immadurs i incoherents, condició per la qual l’estat ha de decidir que els hi convé i 
que no. És evident que aquest no és el nostre model, és per això que el nostre 
suport és total per aquesta moció. 
Pel PP intervé el Sr. Victor Martos,  i fent ús de la paraula que li atorga la 
presidència i abans d’iniciar la seva exposició clarifica la seva absència a la lectura 
de la present moció, demanant excuses per si això ha provocat un mal entés.  
Inicia la intervenció tot dient “En referencia a la moción presentada por su grupo y 
apoyada por el resto, digamos que nuestro voto esta muy claro, esto es una moción 
de posición ante un antetprojecto y de momento es eso, es lo que es, simplemente 
un texto y es un posicionamiento de los grupos políticos delante de la ciudadanía, 
yo no se si da mas rédito o menos rédito pero realmente no sirve para nada, que es 
lo que hay que decirle a los ciudadanos, que esto que hacemos hoy aquí no sirve 
para nada.En referencia a la moción presentada por su grupo tenemos les 
reconocemos que hay aspectos del anteproyecto que no nos gustan tal como están 
presentados, es sabido que este proyecto de ley ha evidenciado que en nuestro 
grupo hay variedad de opiniones, debate interno y posiciones enfrentadas, nosotros 
mismos somos bastante críticos con algunos aspectos, pero tampoco aceptamos la 
ley de plazos en vigor” . 
Este Anteproyecto, sujeto ahora al trámite parlamentario y con posibilidades de ser 
enmendado por los diferentes grupos parlamentarios para ser finalmente aprobado 
como Proyecto de Ley, es una norma que garantiza que las menores de edad 
tengan que contar con sus padres durante el proceso y que por primera vez 
despenaliza a la mujer que decide interrumpir la gestación, y regula la objeción de 
conciencia del personal sanitario.  
La ley retoma el sistema de supuestos en los que se basaba la Ley del Aborto de 
1985, hasta tres veces avalado por el Tribunal Constitucional, y que fue sustituido 



por el de plazos en la Ley 2/2010, de 3 de marzo, de Salud Sexual y Reproductiva y 
de la Interrupción Voluntaria del Embarazo, recurrida ese mismo año ante el Alto 
Tribunal por el Grupo Parlamentario Popular, y que cuando entre en vigor el nuevo 
texto quedará derogada. 
El Anteproyecto de Ley garantiza la protección de la vida del concebido no nacido 
como bien jurídico protegido por el artículo 15 de la Constitución y señala que la 
protección de la vida del concebido no nacido tiene un carácter absoluto si entra en 
colisión con la  vida y la dignidad más esencial de la mujer. Por tanto, la 
interrupción voluntaria del embarazo debe ser eximida de castigo penal dentro de 
los límites impuestos por la existencia de otros derechos bajo determinadas 
condiciones. 
Así, cuando el embarazo sea consecuencia de un delito contra la libertad o 
indemnidad sexual prevalecerá el derecho a la dignidad más esencial de la mujer, 
que podrá interrumpir la gestación en las 12 primeras semanas tras interponer la 
correspondiente denuncia. El otro supuesto que no será punible es la existencia de 
grave peligro para la vida o salud física o psíquica de la mujer, lo que se entenderá 
cuando el embarazo produzca un menoscabo importante en su salud, con 
permanencia o duración en el tiempo, según los conocimientos de la ciencia médica 
en ese momento. En estos casos, la interrupción de la gestación debe realizarse en 
las 22 primeras semanas. Para acogerse a este supuesto será necesario un informe 
previo emitido por dos médicos especialistas en la patología que genera el grave 
peligro para la vida o la salud de la mujer y ajenos al centro donde se practique el 
aborto. Si el peligro tiene su origen en anomalías incompatibles con la vida del feto, 
el informe sobre la madre solo tendrá que estar firmado por un médico y no dos, 
pero será necesario otro sobre el feto. Si hay peligro vital para la mujer, no será 
necesario ningún informe. 
La interrupción del embarazo solo podrá practicarse más allá de las 22 semanas en 
el caso de que exista un peligro vital para la mujer o el peligro para la salud de la 
madre derive de una anomalía del feto incompatible con la vida que no se hubiera 
detectado antes o que sólo en ese momento lo sea con un diagnóstico certero. 
La atención a la mujer que se vea en la necesidad de interrumpir voluntariamente 
su embarazo, en cualquier caso, queda totalmente garantizada, pues la prestación 
para la interrupción voluntaria en los supuestos despenalizados se mantendrá 
incluida en la cartera común básica de servicios asistenciales del Sistema Nacional 
de Salud.  
Todas las mujeres embarazadas recibirán asesoramiento asistencial con 
información sobre las prestaciones a las que se pueden tener acceso. Además, es 
una información importante, quienes estén considerando interrumpirlo, tendrán 
asesoramiento personalizado e información clínica para que en un plazo de siete 
días decidan si consienten expresamente el aborto. Esta fase informativa no será 
necesaria cuando exista un peligro vital para la gestante que aconseje la 
interrupción inmediata del embarazo. En el asesoramiento, que será facilitado por 
personal de los servicios sociales, se explicará que la vida del no nacido constituye 
un bien jurídico protegido por la Constitución, y se realizará un estudio sobre las 
circunstancias concretas de la mujer, a la que se orientará sobre las ayudas 
concretas a las que tiene derecho. También se le detallarán las alternativas 
existentes a la interrupción voluntaria del embarazo, como la guarda 
administrativa, el acogimiento o la adopción. Los médicos serán los encargados de 
informar a la mujer de los riesgos del aborto para la salud y la maternidad futura, 
así como sobre el diagnóstico, aspectos médicos y psicosociales, y expectativas 
sobre la salud del feto.  
El anteproyecto prevé que para interrumpir voluntariamente el embarazo las 
jóvenes de entre 16 y 18 años de edad presten su consentimiento, pero también 
deban contar con el asentimiento de los padres o tutores. Si hubiera controversia 
entre ellos, el juez considerará que es válido el consentimiento de la menor salvo 
que constate su falta de madurez, en cuyo caso resolverá atendiendo a su interés. 
En los casos de menores de 16 años o mujeres mayores sujetas a tutela será 



necesario el consentimiento de los padres o tutores y la manifestación de la 
voluntad de la menor, para lo que se atenderá a su edad, madurez y circunstancias. 
En caso de desacuerdo el juez dará valor al consentimiento de los padres o tutores 
siempre y cuando atienda al interés del menor. El juez intervendrá con el 
procedimiento urgente que esta norma introducirá en la Ley de Enjuiciamiento Civil 
siempre que haya motivos que impidan o desaconsejen que se consulte a los 
representantes legales o curadores; cuando nieguen su consentimiento o 
asentimiento; o si expresan opiniones distintas.  
A diferencia de las leyes anteriores, el anteproyecto de ley orgánica despenaliza la 
conducta de la mujer que se practica o consiente que le sea practicado un aborto al 
entender que se trata siempre de una víctima. En la ley de 1985 se preveía que las 
mujeres que abortaban fueran castigadas con penas de prisión de seis a 12 meses 
o multa de seis a 24 meses, y en la ley de 2010, con multa de seis a 24 meses (en 
caso de impago esta pena se sustituía en cárcel). 
Per acabar diu que entenent el posicionament del seu grup i creient que aquestes 
qüestions són més un posicionament que no una mesura que depengui d'aquest 
consistori nostre vot serà en contra, i en tot cas el dia que aquesta llei s'hagi portat 
a les Corts i aprovada, si aquest grup local del partit popular no coincideix amb 
l'aprovat votarà  en funció de la seva consciència, perquè no està vinculat al partit 
amb una expressa votació en un ple, ja que esta aquí per representar els seus 
ciutadans 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu, diu que no entrarà 
en cap debat amb el regidor del partit popular, però si que vol demanar disculpes 
per no haver assistit a la reunió del consell socio-sanitari. 
Per CiU la Sra. Bea Garcia,   manifestant que troba increïble que el partit popular 
digui que presentar una moció no serveis per a res, i si no serveix per re 
m’agradaria que votés no presentin mai mes cap moció en aquest Ple.      
Senyor del partit popular cec que votés tenen el constitucional incrustat al cervell, 
tot, absolutament tot passa per la constitució, fins i tot el dret de les dones a 
decidir sobre la seva pròpia vida. És del tot cínic venir aquí a dir que protegeixen la 
vida de les dones, ni tant sols els seus socis europeus en el parlament els hi ha 
donat suport en aquest cas.  
No ens protegeixin tant, simplement deixi’ns viure. 
Pel PP el Sr. Victor Martos,  intervé per aclarir que en la seva intervenció ha dit 
que és aquesta moció en concret la que no serveix per res. I per acabar dir que una 
democràcia es basa amb unes lleis i en un estricte joc que votés se’l volen saltar 
sempre. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:      DIVUIT        (18) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:  DOS           (  2)  dels regidors del  PP          
 Abstencions:      CAP 

 
10.- MOCIÓ ALTRAVEU PER PAL·LIAR ELS EFECTES DE LA PUJADA DEL 
TRANSPORT  PÚBLIC 
ATÈS l’augment abusiu dels preus del transport públic a l’àrea metropolitana de 
Barcelona que ha està provocant un gran malestar entre els seus usuaris. 
ATÈS que entenem que el transport públic és un dret i no un privilegi. 
ATÈS que Castellar del Vallès només disposa d’un sol model de transport públic per 
comunicar-se amb els municipis més propers, el servei d'autobusos. 
ATESA la solidaritat amb els treballadors del sector per a que no s’executi cap 
acomiadament ni disminució salarial i laboral. 
ATÈS que aquests darrers anys, el preu del bitllet senzill i els diferents abonaments 
de transport públic s’han anat incrementant any rere any. La pujada d'aquest any 
suposa que el títol T-10, un dels més utilitzats, s’incrementarà un 5,10% (10,30€), 
i un bitllet normal per anar a Sabadell costarà 2,15€ (suposant un augment del 
7%). La targeta V-1 també augmenta a 8,25€ (5%, respecte els 7,85€ que valia ). 



Tots aquests increments estan molt per sobre de l'IPC i no es poden justificar per 
cap millora del servei. 
ATÈS que Sabadell es troba en una zona tarifària diferent i això suposa una 
penalització per l’ús del transport públic. 
ATÈS que la línia principal i més utilitzada d'autobús (C1) va de Castellar a 
Sabadell, passant per la carretera B-124. Segons dades recollides al Pla de Mobilitat 
Urbana de Castellar del Vallès, aquesta carretera suporta una IMD (intensitat mitja 
diària) de 37.739 vehicles diaris, amb 2.900 vehicles pesants als dies laborables, 
situant-se així com una de les carreteres comarcals amb més trànsit de Catalunya, 
segons dades de 2010 i cal recordar que aquesta carreretera pateix un índex 
important de sinistralitat i l’any passat el 25% de les morts van ser de motoristes. 
Fent una estimació  del cost de carburant d’anar i tornar a Sabadell 5 vegades amb 
vehicle privat, podem estimar que aquest cost és d’uns 6,56 €, gairebé 4 € menys 
del que costa una T-10 (10,30 €) i gairebé 2€ del que costa una V-1. I si fem el 
comparatiu amb el transport amb moto la competència encara és molt més gran i 
aquesta no pateix el que suposa el cost d’aparcament. 
Les estimacions de consum de gasolina s'han realitzat seguint els següents càlculs: 
- La distància entre Castellar del Vallès i Sabadell, són uns 8 Km, de manera que 5 
viatges d’anada i tornada sumen 80 Km. 
- El consum aproximat d’un vehicle utilitari és d'uns 6’3 litres/100 Km i el preu 
mitjà de la gasolina és 1’3 € el litre. 
- Amb aquestes dades, podem estimar que el preu total dels 10 viatges amb vehicle 
privat amb un sol ocupant seria de 6’56 €.  
ATÈS que el juliol de 2008 el Ple municipal de Castellar, va aprovar per unanimitat 
una moció pel foment de l’ús de la bicicleta, on el tercer acord deia: Fer les 
gestions pertinents per facilitar el transport de les bicicletes en els autobusos a 
nivell urbà i  interurbà amb les localitats veïnes (per exemple en la comunicació 
Castellar-Sant Llorenç Savall o Castellar-Sabadell) amb l’objectiu d’assolir trajectes 
combinats (bicicleta-autobús).  
ATÈS que els augments de les tarifes del transport públic que portem acumulats els 
darrers anys, suposen novament un atac a les classes treballadores i amb menys 
recursos, incrementant l'esforç econòmic que han de realitzar els vilatans per al seu 
ús, amb especial incidència cap a aquelles persones que pateixen reducció 
d’ingressos, es troben sense feina, o als estudiants que tenen la necessitat d’agafar 
el bus per anar els seus centres educatius. 
ATÈS que totes aquestes mancances i mesures van en detriment del foment de l’ús 
del transport públic, un mitjà que hauria d'estar a l'abast de tothom per poder 
complir amb la seva funció de servei públic. 
Per contra, l’augment de les tarifes del transport públic incentiva l'ús del vehicle 
privat, amb l'increment de les emissions contaminants, de la despesa energètica, 
els problemes de mobilitat, la sinistralitat i el soroll entre d'altres impactes sobre el 
territori i la qualitat de vida de les persones. 
Cal recordar també que els problemes de contaminació no es poden resoldre si no 
es disposa d'un vertader servei de transport públic, competitiu i eficient. I perquè 
aquest servei funcioni una de les condicions han de ser uns preus competitius i 
ajustats al context de crisi. 
Per tots aquests motius demanem al Ple de la Corporació l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Que des de l’Ajuntament de Castellar es demani als organismes 
responsables, una excepcionalitat per tots els trajectes de transport públic de 
Castellar, no aplicant els increments de tarifes, donades les deficients condicions 
que pateix el municipi pel que fa a comunicacions amb transport públic i en vehicle 
privat. 
SEGON.- Que l’Ajuntament de Castellar inclogui una partida d'emergència per 
destinar a ajuts per a totes aquelles famílies amb pocs recursos i que fan ús del 
transport públic. 



TERCER.- Que des de l’Ajuntament és facin els passos pertinents per que el 
sistema tarifari entre Castellar i Sabadell es consideri una sola zona (com passa si 
es va a Terrassa amb tren o autobús). 
QUART.- Que es facin el passos pertinents per que el punt 3 de la moció 
presentada el juliol de 2008 es faci realitat 
CINQUE.- Que aquest acord es faci arribar al responsable del Servei Territorial de 
Transports de Barcelona, Sr. Jordi Follia, a les autoritats de l'Àrea del Transport 
Metropolità (ATM), al Consell Comarcal del Vallès Occidental, a la plataforma 
Promoció del Transport Públic (PTP), a l’empresa SARBUS i a tots els organismes 
competents en matèria de transport públic. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu presenta la proposta. 
Pel PSC, el Sr. Pepe González,  diu que en el vot serà en contra  
Li puc assegurar, senyor regidor, que he intentat fer una lectura positiva de la seva 
proposta, de la que, sens dubta, podem compartir la filosofia general, la denuncia 
dels increments tarifaris o la voluntat de fomentar l’ús del transport públic. Però ni 
posant tota la bona voluntat podem donar recolzament a la seva proposta. 
En la seva moció fan una espècie d’esmena a la totalitat sobre un tema sobre el 
que l’ajuntament no té competències. 
Ens demanen que fem accions davant de la Generalitat o l’empresa concessionària, 
que ja hem fet i de la que tenim resposta i ho fan en una formulació poc acceptable 
. Un ajuntament, una institució seriosa, no pot reivindicar res en funció del càlcul 
del cost d’un transport basant-se en el consum del carburant, sense tenir en 
compte, amortitzacions, manteniments, impostos, aparcament.. Tampoc es pot dir 
que el títol de transport més utilitzat és la T-10 i després adjudicar-li inconvenients 
o disfuncions que no té.  
Com fan als atesos i centrant-nos en els acords proposats: 
Mallgrat que les condicions d’accessibilitat de Castellar en transport públic puguin 
semblar excepcionals, són del tot comunes amb molts altres municipis petits i 
mitjans de la segona corona i de la regió metropolitana.  
Per aquest motiu no tenim cap argument exclusiu que pugui justificar 
l’excepcionalitat de la pujada de preus aplicada a tota la Regió Metropolitana. 
Formar part de la regió metropolitana i de la integració tarifària ens porta més 
beneficis que perjudicis. 
El departament de Benestar Social de l’ajuntament concedeix, i vostè hauria de 
saber-ho, des de fa molt de temps, ajudes per al transport públic a les famílies amb 
més necessitats. 
L’’ATM (de la que el nostre ajuntament forma part) coneix de primera mà la 
disfuncionalitat que suposa l’actual zonificació, i en l’Assemblea General de l’AMTU 
del 22/03/2013 ens va anunciar que amb el canvi previst al sistema de targeta 
única el greuge que pateix Castellar i molts altres municipis de la regió 
metropolitana, s’acabarà. 
S’han fet gestions sol·licitant que es faciliti el transport de bicicletes en els 
autobusos (Moció del 2008). La última resposta escrita de la Generalitat, del 17 de 
desembre del 2013, és negativa al·legant que amb els actuals sistemes no es pot 
garantir la seguretat de la resta d’usuaris. 
La seva alternativa de penjar les bicicletes per fora, en serveis com el nostre de 
parades múltiples, no és assumit per cap especialista. El nostre vot serà doncs 
negatiu. 
Per CiU intervé el Sr. Agustí Sampere,  dient que al nostre entendre ens trobem 
davant una moció desconcertant que, a vegades sembla que defensi el transport 
privat i que d’altres diu el contrari, esta plegada de contradiccions, de mitges 
veritats, informacions segades que la fan de difícil definició, i en canvi per altra 
banda també esta plegada de bones intencions i de possibles reivindicacions justes 
com poden que l’Ajuntament tingui en consideració aquest fet alhora de valorar les 
diferents situacions de les famílies de risc, etc. El nostre grup per no posar pals a la 



roda s’abstindrà doncs considerem que no es pot votar ni a favor ni en contra  amb 
el seu redactat actual. 
Pel PP intervé el Sr. Victor Martos,  per dir que desprès de valorar l’escrit van 
acordar proposar a l’Altraveu  treballar conjuntament per fer una moció mes 
entenedora.  
Així doncs com que no poden votar en una reducció d’un cost  ni en una efectivitat 
de si aixó és bo o dolent, el nostre vot serà l’abstenció. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Dani Sagrera, Altraveu,  per dir que a part de 
si la moció es correcta o no , el que si que es cert que la carretera es la que tenim, 
estreta i amb massa circulació. També agrair al partit popular el voler treballar 
conjuntament per trobar un nou redactat de la moció i si tots els demes partits 
polítics hi estan d’acord, podríem retirar la moció i buscar solucions. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA ES RETIRA 
 
11.- MOCIÓ ALTRAVEU, PER DEMANAR LA DIMISSIÓ DEL PRESIDENT DEL  
        CONSORCI DE RESIDUS DEL VALLÈS OCCIDENTAL 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès forma part del Consorci per a la Gestió de 
Residus del Vallès Occidental, juntament amb 18 ajuntaments més, el Consell 
Comarcal del Vallès Occidental i l’Agència de Residus de Catalunya. 
ATÈS que la part que ha transcendit del sumari del Cas Mercuri posa de manifest 
com el Consorci de Residus ha estat un dels organismes on s’ha contractat 
irregularment personal vinculat directament a l’executiva del PSC de Sabadell, 
extrem que l’Administració de Justícia haurà de determinar, però sobre el qual hi ha 
unes responsabilitats polítiques ineludibles que recauen sobre la presidència de 
l’esmentat Consorci. 
ATÈS que no és admissible que un organisme que agrupa diferents ajuntaments de 
la comarca desenvolupi una política de personal que, a banda de les possibles 
irregularitats s’ajusti als interessos d’un sol l’equip de govern, d’una població 
concreta en detriment de la resta de poblacions del Consorci. 
ATÈS que no es pot tolerar que políticament s’actuï amb deslleialtat premeditada, 
com es desprèn del sumari, i que així ho permeti el màxim responsable en la 
contractació de personal, i alhora representant de tots els municipis en tant que 
president del Consorci. 
ATÈS que l’acció mancomunada dels municipis obliga a gestionar i actuar segons 
criteris equitatius, imparcials, professionals i amb total transparència, principis que 
el Ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès sempre ha defensat. 
És per això que a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACCORDS 
PRIMER.- Demanar al dimissió del president del Consorci per a la Gestió de 
Residus del Vallès Occidental a la propera reunió del Consell Plenari del Consorci. 
SEGON.- Traslladar aquest acord a tots els ajuntaments consorciats, al Consell 
Comarcal del Vallès Occidental i a l’Agència de Residus de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Marc Serrà, per l’Altraveu llegeix la moció. 
Pel PSC, el  Sr. Aleix Canalis,  diu que vagi per endavant que no som partidaris de 
les dimensions preventives. En aquest punt el nostre vot serà contrari a la moció, 
tenint en compte que en l’actualitat, el President de Consorci de Residus del Vallès 
Occidental i alcalde de Sabadell, el Sr. Joan Carles Sánchez,  no està imputat pel 
cas Mercuri i per tant, no hi cap motiu per demanar-ne la dimissió. 
El Sr. Lluís Bacardit,  per CiU diu que aquesta moció,  tan sols serveix per 
augmentar el rànquing de mocions presentades a aquest Ple pel grup de  l’Altraveu  
No té sentit demanar la dimissió d’una persona que no apareix ni tant sols com a 
imputat en el cas Mercuri. No som pas nosaltres qui l’hem de defensar!!!, però 
tampoc l’hem d’inculpar. El que cal és que la justícia continuï fent la seva feina, que 
l’està fent. Si fruit de les actuacions judicials apareixen noves dades serà el 



moment de que els òrgans de decisió que afecten al Consorci actuïn i prenguin les 
decisions pertinents.  
El  nostre grup no donarà suport a la moció. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio, intervé per dir l’any 2001 es va crear el Consoci per 
a la gestió de residus del Vallès Occidental format per diversos municipis de la 
comarca, i entre altres el de Castellar, amb la finalitat de realitzar la creació, gestió 
i prestació de forma unificada de serveis i activitats d’interès comú en matèria de 
residus a la nostra comarca. Tal i com es regula en els estatuts de la pròpia entitat 
aquesta té plena capacitat jurídica de gaudeix de les competències recollides en el 
8è article de la llei municipal i de règim local de Catalunya. Així com té òrgans de 
govern i administració formats per representants dels municipis que en formen part 
i son els qui tenen la potestat de cessar l’activitat del president. Així doncs aquest 
Ple no té exclusiva competència sobre aquest consorci  i és per aixó que dels del 
grup popular no podem donar suport a la moció presentada pel grup de l’Altraveu. 
S’obra un torn de replica amb el Sr.  Marc Serra,  que intervé dient que la dimissió 
del President no es demana no és perquè estigui imputat en el cas Mercuri, el 
demanem com a màxim responsable de la contractació de membres de l’executiva 
del PSC dins del consorci de residus. Només demanem les responsabilitats 
polítiques que es deriven de tot aixó, de  la contractació indeguda de certes 
persones vinculades a l’executiva del PSC de Sabadell a dins del consorci de residus 
dels Vallès Occidental. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA  

 Vots en contra:   DIVUIT        (18)  dels regidors de PSC, CiU i  PP          
 Vots a favor:      DOS             ( 2) dels regidors de l’Altraveu 
 Abstencions:      CAP 

 
12.- MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE LA FÓRMULA PER FER POSSIBLE 
LA   CONSULTA 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès s’ha manifestat de forma reiterada a 
favor del dret dels ciutadans de Catalunya a ser consultats sobre el seu futur.  
ATÈS  l’acord entre la majoria de les forces polítiques parlamentaries catalanes, de 
la voluntat de fer possible la celebració d’una consulta on el poble de Catalunya 
pugui decidir, de manera lliure i democràtica, el seu futur col·lectiu. 
ATÈS l’acord entre diferents forces parlamentaries fixant una data i una fórmula per 
consultar a la ciutadania. 
ATESES les reiterades manifestacions del President de la Generalitat de Catalunya 
d’actuar dins la legalitat, recollit també en l’acord del Parlament sobre la Declaració 
de Sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya. 
Atès la voluntat manifestada per totes les forces polítiques de protegir la cohesió 
social com a valor fonamental de la unitat del poble de Catalunya. 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Demanar la immediata convocatòria de la Comissió Bilateral Estat-
Generalitat per abordar els conflictes de relació entre els governs català i espanyol. 
SEGON.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès manifesta el seu compromís amb la 
Generalitat i el Parlament de Catalunya, representants legítims del poble català, per 
tal de garantir l’exercici del lliure dret a decidir del poble català per mitjà d’una 
consulta. 
TERCER.- En cas que les Corts Generals deneguin la delegació a la Generalitat de 
les competències de l’article 150.2, instar als governs de l’Estat i de la Generalitat, 
a les forces polítiques amb representació al Parlament de Catalunya i a les Corts 
Generals a acordar una fórmula per fer possible una consulta als ciutadans de 
Catalunya sobre la relació futura entre Catalunya i Espanya. 
CINQUÈ.- L’ Ajuntament de Castellar del Vallès emplaça al Govern de l’Estat a 
acceptar i respectar la voluntat democràtica del poble català. 



SISÈ.- Notificar el present acord al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, al Congrés dels Diputats, al Govern de l’Estat, així com a 
les diferents forces amb representació parlamentaria. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Alcalde fa lectura de la moció. 
Continua dient que entenem després de la lectura d’aquesta proposta que el que 
portem a aprovació, les mocions que es porten a aprovació és sempre per intentar 
sumar i no pas restar. El redactat ha estat esmenat perquè hi ha una altra moció 
que la presenta els grups de Altraveu i CiU i que tracta sobre la mateixa qüestió, en 
aquest cas s’ha intentat negociar el redactat d’una única moció referent a la 
consulta juntament amb altres entitats, partits polítics no representats avui  en el 
plenari i també per l’assemblea nacional catalana, s’ha intentat arribar a un acord,  
i  penso que en aquests moments és fonamental i necessari negociar, pactar arribar 
a consensos, i per això algunes de les esmentes que ens van fer avinents les hem 
volgut recollir en el redactat final esmenat que presentem avui ha aprovació. 
És veritat que finalment no s’ha arribat a un acord global, peró cal donar les gràcies 
perquè si mes no s’ha negociat. 
Abans d’acabar m’agradaria agrair als tretze regidors de l’equip de govern la seva 
actitud  alhora d’abordar aquesta qüestió. Cada un de nosaltres te la seva manera 
de pensar al respecte i per tant mes enllà que se senti reflectit en el contingut de la 
moció presentada per part del nostre grup municipal, heu estat generosos a favor 
d’arribar a una formulació optima per tothom i també i especialment per 
l’Ajuntament. M’agradaria acabar aquesta primera intervenció també,  amb  
precaució, ara com a president també d’aquest plenari que té la responsabilitat de 
poder ordenar el debat, m’agradaria que aquest debat, com la resta, es fes sense 
utilitzar un to agre,  sempre he pensar que política hauria de ser acordar, pactar, 
construir llocs de trobada malgrat que els punts de partida a vegades siguin molt 
llunyans.         
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras tot dient que sense entrar en el contingut de 
la moció que acabem d’escoltar, i amb tots els respectes a la mateixa, el primer 
que se m’acut és manifestar que em pregunto si feien falta les dues mocions que 
avui presenten al Ple Municipal, respectivament, el PSC i l’Altraveu en favor de la 
consulta. Perquè m’ho pregunto això? Doncs, perquè el passat 21 de març de 2013, 
els regidors aquí reunits en aquest Ple municipal,  ja ens varem manifestar sobre la 
consulta amb una moció que va portar al Ple l’equip de govern socialista. Sí, sí fa 
10 mesos en aquesta mateixa sala ja ens varem posicionar i vam dir que estàvem a 
favor de la consulta. En aquella ocasió, el resultat de la votació va ser de 19 vots a 
favor de la moció (PSC, CiU i Altraveu) i dos vots en contra (PP) 
Davant d’aquest fet, vull explicar també al plenari una anècdota, que amb algú de 
l’equip de govern ja he compartit aquests dies, que ens va passar al nostre grup 
municipal el passat mes d’octubre perquè també sigui motiu de reflexió. El nostre 
grup municipal en el Ple del passat mes d’octubre volia presentar una moció en 
contra de la LOMCE (Llei Wert), quan estava recent aprovada pel govern central. 
Des del consistori, se’ns va suggerir que donat que cinc mesos abans, en el Ple de 
maig, ja havíem fet una altra moció, quan la Llei Wert era avantprojecte, doncs que 
potser no era procedent que aquesta moció es tornés a votar. 
Nosaltres varem escoltar el suggeriment i el nostre grup municipal va entendre que 
no era prudent repetir la moció donat que aquell Plenari ja s’havia manifestat 
respecte a la LOMCE (Llei Wert). Finalment, el nostre grup municipal va retirar la 
moció.  
Suposo que tothom entendrà perquè he començat la meva intervenció fent aquesta 
reflexió. Amb això no volem pas dir que estiguem en contra de que es torni a 
presentar avui aquesta moció, només faltaria, i per partida doble, sinó que ho diem 
perquè tots plegats crec que hi hem reflexionar una mica davant d’aquest fet i 
potser que ens ho plantegem si es torna a repetir.  



Per tant, si algun grup s’anima a repetir alguna moció, nosaltres ja ho varem fer 
però la varem retirar. Avui la tornarem a debatre, la tornarem a votar i ens 
tornarem a posicionar. Però, si algú ho vol repetir jo l’animo que s’ho repensi. No 
desaprofito l’ocasió per dir allò tan típic que hem sentit en el Congrés de Diputats 
de Madrid: Algú ho havia de dir! 
Un altre cosa que se m’acut dir davant la dualitat de les mocions com ho entendrà 
la ciutadania que no hàgim estat capaços els diferents grups municipals d’acordar 
una sola moció. Potser una va més lluny que l’altra, no ho discuteixo. Però, en 
qualsevol cas les dues parlen de la consulta. Em refereixo en concret a la moció del 
PSC que ens acaba de llegir l’Alcalde. Vull explicar els fets com han anat perquè 
ningú s’estranyi del què acabem votant i com  acabem votant. El passat 14 de 
gener tots els regidors del consistori, via correu electrònic del portaveu Òscar 
Lomas, varem rebre la proposta de la moció socialista sobre la consulta, no aquesta 
sinó una similar. Dos dies més tard, el 16 de gener, el nostre grup municipal es va 
posar en contacte amb el portaveu socialista, encara no existia cap més moció, 
l’altre va arribar el dia 20. Llavors, teníem dos camins: no fer res i votar-la en 
contra o negociar i intentar arribar a un acord, com habitualment es fa en d’altres 
temes o mocions.  
Des del grup municipal varem optar per proposar algunes esmenes i arribar a un 
acord. I així es va fer. Per tant, el dia 16 de gener el nostre grup municipal va 
informar al portaveu socialista Òscar Lomas, no existia cap més moció, cap més, 
perquè l’Altraveu en va entrar quatre el dia 20 de gener, entre elles una sobre la 
consulta, no existia cap més moció que la de la PAH que ja hem debatut, que el 
nostre grup municipal si retiraven un paràgraf de la moció, la votaríem a favor. I 
fins i tot varem proposar a l’Alcalde que seria adequat portar la moció de la 
consulta del PSC, només n’hi havia una, al Ple del mes de febrer i que aquest Ple es 
tanqués amb el POUM i la moció de la PAH. 
Bé, després les coses han anat com han anat, va arribar un allau de mocions, entre 
elles va aparèixer una altra moció sobre la consulta. El que sí que vull que quedi 
clar és que nosaltres, encara que hi hagi gent aquí que no ho pugui entendre, 
mireu el portaveu que us parla ha anat a totes les manifestacions independentistes, 
ha participat a la cadena, és simpatitzant de l’ANC i ha signat vots per la 
independència. I faré el que faci falta perquè puguem anar a votar el dia 9 de 
novembre. Però, el que està clar és que les persones, encara que estiguem en 
partits polítics, hem de practicar una paraula màgica que es diu “coherència”  
A partir d’aquest tema s’ha obert un debat aquest cap de setmana, potser he 
comptat a casa uns 60/70 correus de les diferents formacions polítiques 
representades o no en aquest consistori, al respecte d’una o altre moció que no 
entraré a qualificar quina és millor. El que sí afirmaré una vegada més que la nostra 
actitud és una actitud coherent, absolutament coherent, perquè nosaltres el dia 16 
de gener ja havíem adoptat un posicionament. En definitiva, que quedi clar abans 
de que es passin a votar aquesta i la següent moció que nosaltres estem a favor de 
totes les mocions que recolzen la consulta una i mil vegades. Ho fem perquè la 
nostra coalició CiU és qui té la responsabilitat de governar i és qui està liderant, en 
aquests moment, la creuada que ens ha de portar a la consulta del proper 9 de 
novembre.  
Però, també és veritat que tenim un sentiment de partit que busca la negociació i 
l’entesa. I deixeu-me dir que les mocions no han d’anar mai en contra de ningú 
sinó que les mocions han de servir per sumar. El nostre vot serà favorable. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, explica que les dues mocions es distingeixen 
bàsicament perquè una dona suport al procés iniciat pel govern de la Generalitat 
amb el suport d’una sèrie de grups i l’altra torna a ser una repetició d’un suport a 
una consulta en genèric. 
Davant d’aquesta moció que presenta el PSC a nosaltres se’ns genera una sèrie de 
preguntes; perquè hem de demanar la convocatòria de la comissió bialteral si el 
parlament de Catalunya ha tirat endavant l’únic mecanisme legal que hi ha perquè 
aquesta consulta es pugui fer. 



Perquè parlem de conflicte entre governs, si el conflicte és entre la majoria de 
ciutadans catalans i el govern de l’estat, no oblidem que son els ciutadans i no el 
seu president ni el seu govern que forcen a que el seu president i al seu  govern de 
la Generalitat no li quedi mes remei que fer el paper que esta fent, per tant el 
conflicte és amb la majoria dels ciutadans que viuen a Catalunya.  Si hi ha una cosa 
que trenca la cohesió social és no deixar votar a la gent. 
Actualment tenim sobre la taula temes molt mes importants i problemàtics que si 
que generen fractura social, com el tema que hem tractat avui a qui, dels 
desnonaments i de la negació de la dació en pagament.  
Per tot això el nostre vot serà en contra. 
El Sr. Antonio Carpio,  PP, intervé per dir que avui es torna de debatre una moció 
que posa de manifest que el PSC de Castellar està a favor de la consulta per a 
separar Catalunya de la resta d’Espanya. En una edició de l’Actual el Sr. Alcalde va 
dir que aquí el que importa és Castellar no la gran política, doncs Sr. Alcalde ho 
sento molt, peró amb aquesta moció que avui presenta no l’interessa gens 
Castellar. El convido a que surti mes al carrer i vegi el que realment preocupa als 
veïns de Castellar, és a dir la crisis, l’atur i la situació de les famílies que es troben 
en el tràngol de veure perillar el seu habitatge com hem pogut veure avui.      
En aquesta sala es va dir que el PP era una fàbrica de fer independentisme, però jo 
avui els hi dic que el PSC i aquest Consistori  és una màquina de contentar al 
nacionalisme radical. El que Castellar necessita no son mocions com aquesta, el que 
necessita és sortir de la crisis i crear lloc de treball, ja que amb aquestes mocions 
l’única cosa que aconseguim és crear conflictes entre la Generalitat i el Govern 
Central.  
Per últim dir al Sr. Alcalde que se’l  convida a deixar aparcades aquestes mocions 
que no porten res i a treballar tots plegats per Castellar i en aquest sentit comptarà 
sempre amb el nostre recolzament. 
Nosaltres no podem votar a favor d’una moció per celebrar un referèndum que 
l’únic que buscar és separar-se de la resta d’Espanya i dividir als catalans que tant 
han treballar que aquesta Catalunya.    
Ens sentin decebuts peró alhora orgullosos de ser únic grup municipal en aquest 
Consistori en defensar la unitat de Catalunya i d’Espanya. El nostre vot serà en 
contra. 
Per CiU intervé la Sra. Bea Garcia,  intervé tot dient que co0m ja s’ha comentat 
costa d’entendre que s’arribin a presentar dues mocions per a una mateixa petició, 
podria semblar d’entrada que tots estiguéssim a favor de la consulta, peró llavors 
quin sentit tindria portar a Ple dues mocions. És evident que si s’arriben a presentar 
dues mocions és perquè hi ha dos punts de vista oposats, quan els punts de  vista 
son només diferents, les negociacions acaben fent reconduir i apropar aquestes 
diferencies arribant a un punt d’acord. Em consta que en aquest cas s’ha fet molta 
feina per intentar apropar les postures  i presentar aquí una única moció, i vull 
agrair la feina feta. Peró curiosament i tenint en compte aquesta voluntat de 
consens que caracteritza a l’equip de govern en aquest cas no s’ha arribat a produir 
aquest consens. Es pot entendre per tant que l’equip de govern necessita fer un 
posicionament d’aparador en defensa d’un interessos molt particulars, coneixedors 
de la composició social de Castellar, peró és evident també que el seu 
posicionament no és el de la suma, no és el del consens i no és el del suport a la 
consulta ni al Parlament de Catalunya. És per aquest motiu que en nom de 
l’Agrupació Local de Convergència de Castellar no donaré suport a aquesta moció. 
Finalment el Sr. Alcalde per al·lusions intervé  per dir que aquest no és un tema 
que preocupi a la Direcció del Partit Popular ni a Catalunya ni a Espanya, i doncs 
per no preocupar els seus dirigents no paren de fer declaracions sobre el tema. 
Sense anar més lluny aquest cap de setmana ha vingut el Sr. Rajoy aquí a 
Barcelona, i el que s’ha afanyat a dir és que no hi haurà consulta mentre el sigui 
President d’Espanya.  
I com aquí no acaba el debat sinó que hi ha una altra moció, us emplaço a 
continuar aquest debat en la propera moció. 



VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:      QUINZE      (15) dels regidors del PSC i tres regidors de CiU  
                                            Josep Carreras, Lluís Bacardit i Agustí Sampere) 
 Vots en contra:  CINC         ( 5) dels regidors del PP, Altraveu i regidora  
                                             de CiU  (Bea García)  
Abstencions:      CAP 

 
13.- MOCIÓ ALTRAVEU A FAVOR DE LA CONSULTA APROVADA PEL 
PARLAMENT DE   CATALUNUYA 
El Sr. Alcalde,  diu que aquesta moció esta presentada pels grups de l’Altraveu i  
Convergència i Unió, a favor de la consulta aprovada pel Parlament de Catalunya, 
és va entrar instància per part de l’Assemblea Nacional Catalana, i que van 
demanar poder intervenir en el Ple i poder defensar aquesta moció. Així doncs Sr. 
Josep M Calaf  procedeix a donar lectura de la moció. 
 
“El poble de Catalunya ha expressat de forma majoritària la seva voluntat d’exercir 
el dret a decidir i triar una nova forma d’organització política que defensi la dignitat 
de la nació catalana, assegurant-ne la seva pervivència. El bloqueig de 
l’autogovern, el dèficit fiscal i el menyspreu a la llengua i la cultura catalanes han 
accelerat, en els darrers anys, la necessitat d’assolir la plena sobirania nacional per 
transformar la relació amb l’Estat espanyol i millorar les condicions de vida 
individual i col·lectiva de les catalanes i dels catalans. La ciutadania de Catalunya 
ha expressat reiteradament la seva voluntat en defensa del dret a decidir i ha 
obtingut el reconeixement i un ampli suport de les institucions catalanes, des d'una 
majoria al Parlament de Catalunya de les forces polítiques compromeses amb el 
dret a decidir i des de les diputacions, consells comarcals i ajuntaments catalans. El 
Ple del Parlament de Catalunya aprovava una resolució el 27 de setembre que 
donava suport de manera explícita el dret a decidir mitjançant una consulta avalada 
pels grups de CiU, ERC, ICV-EUiA i la CUP al Ple del Parlament. El 12 de desembre 
s'anunciava que el 9 de novembre es portaria a terme una consulta amb pregunta 
doble. La primera si es vol que Catalunya sigui un estat, i la segona si es vol un 
estat independent. Aquest acord va comptar amb 84 dels 135 diputats del 
Parlament.  
Aquesta consulta respon a principis democràtics, representatius, cívics, participatius 
i respon a principis liberals: protegeix els drets individuals i col·lectius dels 
ciutadans. A Castellar del Vallès la societat civil també ha contribuït a la 
reivindicació del dret a decidir des de l’inici del procés de transició nacional. Per tot 
això, i davant l’anunci de l’acord entre la majoria dels partits polítics al Parlament 
de Catalunya per organitzar una consulta en la qual les catalanes i els catalans 
puguin decidir lliurement i democràticament si la nació catalana vol esdevenir un 
Estat, i si aquest ha de ser independent, L'Altraveu per Castellar vol manifestar els 
següents: 
ACORDS  
PRIMER.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès dóna suport a l’acord entre la 
majoria de les forces polítiques representades al Parlament, que farà possible la 
celebració de la consulta del 9 de novembre de 2014 on el poble de Catalunya 
decidirà, de manera lliure i democràtica, el seu futur col·lectiu.  
SEGON.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès manifesta el seu compromís amb la 
Generalitat i el Parlament de Catalunya, representants legítims del poble català, per 
tal de garantir l’exercici del lliure dret a decidir del poble català per mitjà d’una 
consulta.  
TERCER.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès emplaça al Govern de l’Estat a 
acceptar la sobirania de Catalunya i a negociar l’organització conjuntament 
mitjançant la delegació de competències establerta a l’article 150.2 de la 
Constitució Espanyola que faci possible el dret democràtic que reclama bona part 
del poble català i la majoria de parlamentaris catalans.  



QUART.- Notificar el present acord al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, al Congrés dels Diputats, al Govern de l’Estat, així com a 
les diferents forces amb representació parlamentària. 
 

INTERVENCIONS 
El Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu, assenyala que s’ha acordat votar els acords 
per separat, per intentar buscar un consens. 
El Sr. Alcalde també diu que l’equip de govern en junta de portaveus hem 
demanat fer una votació per separat dels acords de la moció, i ho hem fet 
bàsicament per dos motius, el primer perquè votant afirmativament alguns punts 
de la moció presentada pel grup de l’Altraveu i de Convergència volem ressaltar 
que les postures estan a prop, si be és veritat que no son del tot coincidents. Crec 
que el que se’n desprèn és que hi ha un posicionament clar a favor del dret a 
decidir en el nostre Ajuntament per la convocatòria del referèndum, i en segon lloc 
hem demanat aquesta votació per separat també per evidenciar quin és el punt de 
la discòrdia, delimitar-lo i saber en que no està d’acord, al menys per part d’aquest 
equip de govern, i aquest punt és en el que es dona suport èxplicit a l’acord que 
han arribat la majoria de forces politiques representades en el Parlament. Dit d’una 
altra manera, tenim  seriosos dubtes sobre la materialització, la concreció, la 
particularització, en una consulta que conté no una pregunta, sinó preguntes poc 
clares i que poden generar equivocs, i on les regles del joc de la mateixa consulta, 
és a dir saber el cens que s’utilitzarà i també el mètode per tal de poder valorar els 
resultats, no estiguin explicitats quan falten menys  de tres-cents dies per anar a 
votar. És aquet punt el que obstaculitza arribar a un acord complert i total,  i 
agraeixo el gest de poder fer aquesta votació separada. 
Pel PP intervé el Sr. Victor Martos: 
I en primer lloc diu al senyor Josep Maria Calaf gràcies per la seva lectura de la 
moció, com no he tingut ocasió de parlar mai amb una persona com vostè, en 
aquet plenari de l’ ANC,  diu que ens trobem en que hi catalans bons i catalans 
dolents; els del PP no volem una Catalunya lliure, ni rica, ni plena i no es veritat. 
Fins fa quatre dies, l’únic grup representat a la Cambra del Parlament que 
demanava la independència era Esquerra Republicana, no n’hi havia cap mes. Això 
ha vingut per una crisis econòmica que ens ha portat a Catalunya a una ruïna amb 
uns governats que no ho han fet bé, amb un dèficit econòmic molt gran, però la 
solidaritat d’aquest poble està basada en un principi fonamental desprès d’una 
dictadura que ara farà 75 anys d’una entrada dels franquistes   en aquestes terres, 
i es va signar un document entre totes les forces politiques que va ser la 
Constitució, treballada per tots els grups que llavors van constituir la democràcia en 
els nostre país. Aquelles regles de jocs, aquelles bases que es van establir per 
deixar enrere els assassinats del franquisme, d’una dictadura profunda, sense raó. 
La condemna de tots els grups polítics l’any 2002, el 20 de novembre en el congres 
dels diputats condemnant la dictadura. Es diu que el PP no ha condemnat la 
dictadura i es fals, que no se ha condemnat el franquisme i es fals. Nosaltres basem 
no en que la democràcia que es fa aquí sigui diferent, no, basem en que nosaltres 
vam fer una constitució entre tot l’estat espanyol inclosos els catalans, qui mes va 
votar això va ser el poble de Catalunya, poder per que va patir mes, poder per que 
la nostra diferencia la nostre llengua aquella dictadura no la va entendre poder 
perquè la nostre historia va dividir Espanya entre borbònics i austries, però 
realment el que no podem fer el que hem fet, hem estat anys i anys i anys crean 
un sentiment de que l’estat espanyol estava en contra de Catalunya, realment jo no 
ho crec. 
Personalment em considero català, i no un català dolent o millor que un altre, ja 
estic cansat que per pertànyer al Partit Popular se’m tatxi de fascista o de fatxa 
El poble de Catalunya, està format per els seus habitants, 7.570.908  l'any 2012, 
any de les ultimes eleccions al parlament de Catalunya, per tant varen tindré dret a 
vot 5.257.252, d'aquests van exercir el seu dret 3.668.310 un 67,76%. Aquesta 
proposta es presentada avui amb el suport de CIU-ICV-ERC y la CUP això vol dir 



2.100.523  de vots, un 57,76% dels vots obtinguts ¿de forma majoritària?, si, però 
respecte a la població del poble català no representa ni la tercera part dels 
habitants de Catalunya, aproximadament correspon a quasi un 28% 
Aquest anàlisis que estic segur no comparteixen fa referència al primer paràgraf de 
aquesta moció "El poble de Catalunya", però de vegades les veritats empíriques son 
el que son, veritats, i si no ho son, llavors no son veritats son les veritats de aquells 
que les defensen, com es el seu cas. 
L'any 1978 el poble espanyol i el seus habitants varen votar la nostre constitució, 
garantia de la nostre democràcia, i el poble català va ésser un dels que mes la 
varen votar, per això dir que una part important de la població actual no la varen 
votar es com dir que la decisions que avui es volen portar a terme demà no tinguin 
validesa per el mateix motiu, es realment estúpid. Una altra cosa es que vulguem 
canviar las lleis que conte la nostre constitució i de fet que esta permeses, però 
llavors tenim que donar oportunitat a modificar-les a tots aquells a qui afecten 
aquests canvis, es a dir a tot el poble espanyol. 
Aquesta moció no pot estar avalada per l'ajuntament de Castellar del Vallès, el 
raonament es ben simple, la Generalitat ha tramès al Congrés dels diputats la 
sol·licitud de traspàs de l'article 150.2 de la constitució per poder realitzar aquesta 
consulta, es a dir, el nostre propi autogovern sap que no te la potestat i que en cas 
que ho fes sense aquest consentiment seria il·legal, per tant les institucions que 
formant part de l'Estat no poden donar validesa a un acte fora de llei. 
Per altra banda, ERC única forca política que ha demanat històricament el dret 
d'autodeterminaciò, vingui acompanyada de CIU, que fa poc mes d'un any s'ha 
tornat independentista ens assembla deslleial quan els quatre regidors avui amb 
dret a vot varen fer promesa de servar i fer servar la constitució amb lleialtat al rei, 
en compliment de l'article 108 del règim electoral, els senyor i senyora llavors 
del l’Altraveu ho varen fer per imperatiu legal, be es cert que no son ells mateixos 
que avui en dia estan en la bancada de davant i que tots dos que avui hi son no 
varen fer la presa del seu càrrec com mana aquest mateix article, però d'això va 
donar validesa el secretari i el senyor alcalde i en tot cas son ells els responsables 
d’incórrer en un defecte de forma o be en incompliment de la llei, en tot cas no 
serem nosaltres responsables de les seves decisions. L'equip de govern també 
varen fer promesa en 11 del seus regidors i dos per imperatiu legal, tots ells amb 
lleialtat al cap de l'Estat, que avui en dia continua essent el Rei, encara que la seva 
formació parlamentaria ara vulgui una tercera via en la línea del federalisme que 
havia demanat sempre ICV.  
En aquesta moció parlen de la Generalitat i del parlament com a representants 
legítims del poble de Catalunya i deixant a banda el govern de l'Estat  que te la 
mateixa validesa i legitimitat. 
Compromès amb Catalunya des de el primer moment, amb el seu suport 
incondicional per no deixar als seus ciutadans en la precarietat de desgovern al que 
el Sr. Mas ens ha portat no deixant en fallida a la nostre terra, amb un suport 
econòmic de 29.0000 milions de euros, a traves de Fons de liquidessa Autonòmica, 
Pagamet a Proveïdors, i el endarreriment a les liquidacions negatives de 2008 i 
2009 entre altres. 
Vostès han acordat una pregunta, una data i com deixen pales en el punt tres, una 
desposta. No es pot demanar el compliment a una de les  parts i no voler complir 
les lleis que el conjunt de la societat varem trobar La essència, de la democràcia es 
que tots –incloses las votacions–, y tots –inclusos els parlaments–, tenen que 
atendre a las normes. Esser demòcrata implica acceptar aquesta obediència 
voluntària a una llei que ha estat  feta entre tots, aprovada per tots i que a ningú 
s’ha imposat a la forca. 
M’ha sorprès l’argumentació feta abans pel grup de l’Altarveu en el seu punt 
Per totes aquestes raons, fonamentades i explicades amb allò que en el seu dia 
varem jurar, el nostre vot serà "NO" a donar suport a una consulta mentre estigui 
al marge de les lleis. 



En torn de replica la Sra. Bea Garcia,  per CiU intervé per respondre al regidor del 
PP i dir-los-hi que no tenen ni idea del que es el sentiment identitari, que és la 
llengua pròpia, en aquest país ens agrada dirimir les nostres diferencies 
pacíficament, de manera democràtica, és a dir a les urnes, és per aixó que 
nosaltres defensem el dret a decidir i es per aixó que demanem la consulta. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera,  tot dient que al llarg de tota la història les 
fronteres han variat i sempre ha estat a base de pals, per aixó s’intenta trobar una 
altra manera. 
El Sr. Victor Martos, PP, per dir que estem aquí pel mateix motiu que vostès, però 
el que s’ha vist avui és que estem acostumats al que ens té acostumats aquest 
poble, convergència i unió democràtica,  al transfugisme. 
 
VOTACIÓ: EL PUNT PRIMER DE LA PROPOSTA NO FOU APROVAT  

 Vots en contra:   CATORZE    (14)  dels regidors de PSC  i PP          
 Vots a favor:      SIS             ( 6) dels regidors de CiU i Altraveu 
 Abstencions:      CAP 

 
VOTACIÓ: EL PUNT SEGON DE LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA 
ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:      DIVUIT        (18) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:  DOS            (  2)  dels regidors del  PP          
 Abstencions:      CAP 

 
VOTACIÓ: EL PUNT TERCER DE LA PROPOSTA FOU APROVADA AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:      SIS              (  6) dels regidors de  CiU i Altraveu 
 Vots en contra:  DOS            (  2)  dels regidors del  PP          
 Abstencions:     DOTZE          (12)  dels regidors del PSC  

 
VOTACIÓ: EL PUNT QUART DE LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA 
ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:      DIVUIT        (18) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:  DOS            (  2)  dels regidors del  PP          
 Abstencions:      CAP 

 
14.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
Vist que en virtut de l’article 53 apartat 1.K de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, text refós aprovat pel Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril que faculta 
a l’Alcalde a exercir les accions legals i administratives en defensa de la Corporació, 
de competència del Ple, en cas d’urgència, aquesta Alcaldia ha adoptat el següent 
Decret núm. 94, el dia 27 de gener, que es recull literalment: 
“DECRET 94.- Castellar del Vallès,  27 de gener de 2014.  
Atès que els Srs. David Domingo Font i José Pretel Caparrós, en nom i 
representació de l’entitat “L’arca del Maresme, empresa d’inserció, SLL”, i la Sra. 
Griselda Garcia Aranda, en nom i representació de “Talher, S.A.” han presentat 
davant d’aquest Ajuntament comunicació prèvia d’interposició de recurs especial en 
matèria de contractació, previst al Capítol VI del títol I del RDL 3/2011, de 14 de 
novembre, pel que s’aprova el text refós de la Llei de Contractes del Sector Públic,  
manifestant la intenció de recórrer l’acord d’adjudicació definitiva del contracte del 
servei públic de recollida i trasllat dels residus municipals, de la gestió de la 
deixalleria municipal i de la neteja viària, de data 8 de gener de 2014. 
Atès que l’article 45 de la referida norma disposa, amb caràcter obligatori, la 
suspensió de la tramitació de l’expedient de contractació, quan l’objecte del recurs 
sigui l’acord d’adjudicació. 
Atès que malgrat que el recurs encara no s’ha presentat, es creu convenient, 
cautelarment, suspendre des d’ara l’entrada en vigència del contracte, prevista pel 
proper dia 1 de febrer. 



Atès que l’Alcalde President de la Corporació es competent per a prendre aquesta 
resolució de suspensió, tenint en compte la urgència del cas, de conformitat al què 
disposen els articles 21, 1, k) de la Llei 7/1985, de bases de règim local i article 
23.1 k) del R.D.L. 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Municipal i de règim local de Catalunya, donant compte al Ple, en la primera sessió 
que celebri. 
Aquesta Alcaldia, HA RESOLT 
PRIMER.- Suspendre cautelarment, la tramitació de l’expedient de contractació del 
servei públic de recollida i trasllat dels residus municipals, de la gestió de la 
deixalleria municipal i de la neteja viària, i en conseqüència l’inici de la vigència del 
contracte del servei, prevista per al proper dia 1 de febrer, fins que l’òrgan 
competent, el Tribunal Català de Contractes del Sector Públic, resolgui el recurs, i 
sens perjudici de la determinació que calgui prendre, si posteriorment es segueix la 
via jurisdiccional. 
SEGON.- Notificar aquesta resolució a tots els interessats.  
TERCER.- Donar compte d’aquesta resolució a l’Ajuntament Ple.” 
Vist que es procedent la seva ratificació  
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
Ratificar  el Decret núm. 94/2014, de 27 de gener de 2014, de suspensió cautelar 
de l’expedient administratiu per a l’adjudicació del contracte del servei públic de 
recollida i trasllat de residus municipals, gestió de la deixalleria municipal i neteja 
viària. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Aleix Canalis,  PSC . presenta la proposta i diu que en  aquest punt 
sobrevingut, portem a la consideració del Ple la ratificació del Decret  d’alcaldia 94 , 
d’ahir mateix, en relació a la Suspensió cautelar, de la tramitació de l’expedient de 
contractació del servei públic de recollida i trasllat dels residus municipals, de la 
gestió de la deixalleria municipal i de la neteja viària, i en conseqüència l’inici de la 
vigència del contracte del servei, prevista per al proper dia 1 de febrer, fins que 
l’òrgan competent, el Tribunal Català de Contractes del Sector Públic, resolgui un 
recurs que s’ha anunciat que es presentarà per part d’una UTE que va participar en 
el concurs formada per part de les empreses “L’arca del Maresme, empresa 
d’inserció, SLL” i de “Talher, S.A”. 
Malgrat que el recurs encara no s’ha presentat, des dels serveis jurídics municipals 
s’ha aconsellat prendre aquesta mesura cautelar, per un principi de prudència, fins 
que es resolgui el recurs. 
Així mateix, i per tal de garantir la continuïtat del servei,  la JGL d’aquest matí ha 
acordat la pròrroga dels actuals contractes de la UTE FCC i Rubatec (encarregada 
del servei de recollida de deixalles,neteja viaria i gestió de la deixalleria) així com 
també el de l’empresa Juan i Juan (encarregada de la recollida de la poda de les 
urbanitzacions) fins la resolució del recurs. 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu, diu que celebrem que s’hagi pogut agafar a 
temps aquest tema, i tot i que amb el model de residus no hi estem d’acord, ens 
sembla be la rapida  reacció que ha tingut l’equip de govern ena quest tema. 
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest primer, s’aprova per unanimitat, s’inclou 
en l’ordre del dia de la sessió, a continuació posat a votació, S’APROVA PER 
UNANIMITAT 
 
15.- PRECS I PREGUNTES 
Pel PP el Sr. Victor Martos, exposa: 
Davant de la cessió de locals municipals particularment sales de plens de 
municipals a l’Assemblea Nacional catalana per celebrar actes públics on es defensa 
la convocatòria d’una consulta sense l’autorització de les  Corts Generals sobre la 
secessió de Catalunya d’Espanya i es promou la insubmissió fiscal mitjançant el 
pagament dels impostos estatals a altres administracions,  les regidors del Partit 



Popular català exigeixen als Alcaldes que siguin respectuosos amb el jurament o 
promesa que van fer quan varen assumir els seus càrrecs. En l’estatut d’autonomia 
de Catalunya en el seu article 204 diu que la gestió, recaptació, liquidació i la 
inspecció dels altres impostos de l’estat recaptats a Catalunya corresponen a 
l’Administració tributària de l’Estat. Un altra cosa es liquidar  els impostos estatals 
amb la Generalitat, aixó contradiu el que diu l’estatut de Catalunya que requereix 
en tot cas d’un acord previ amb l’Estat. Igualment recordem que l’article 1 de 
l’estatut declara que Catalunya com a nacionalitat exerceix el seu autogovern 
constituïda en comunitat autònoma d’acord amb la constitució i amb aquest estatut 
que és la seva norma institucional bàsica. 
Cedir locals per promoure accions d’aquesta naturalesa entra en contradicció amb 
el compromís de respectar i fer respectar la constitució i l’estatut d’autonomia de 
Catalunya. 
Des del Partit Popular volem que no es contribueixi a generar una falsa idea de 
legitimitat que només decepció i  tensió social. Per aquest motiu formulen el 
següent Prec: 
Que no es cedeixi cap espai municipal inclòs la sala de plens, l’auditori, ateneu, 
d’aquest Ajuntament, a qualsevol organització o particular que vulgui promoure la 
secessió o insubmissió fiscal en contradicció al que disposa l’estatut de Catalunya. 
Que els membres del govern del PSC actuïn amb lleialtat envers l’estatut i la 
constitució, d’acord amb el compromís que varem fer per assumir el càrrec. 
Que el govern municipal impulsi una modificació de les ordenances i reglaments 
municipals  que siguin necessàries per garantir que l’ús privatiu del equipaments 
municipals en cap cas tindrà fins contraris a l’ordenament jurídics. 
El Sr. Alcalde intervé per respondre al regidor del PP i diu que ha quedat 
demostrat quines son les preocupacions que té el PP de Castellar, estem complir 
amb la constitució i l’estatut d’autonomia que és tractar a tots els ciutadans per 
igual, i en aquest cas l’Assemblea Nacional catalana és una entitat com qualsevol 
altra entitat tenen la possibilitat de recórrer als diferents recursos municipals que 
puguin tenir, i no els hi pensem pas evitar. 
 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera,  fa la següent pregunta: 
A Castellar hi ha un nombre important de colònies de gats. 
Fins fa poc l’entitat Progat juntament amb un grup de voluntaris de Castellar s’ha 
fet càrrec els darrers anys de l’esterilització  i alimentació de diverses colònies de 
gats del municipi de forma coordinada amb l’Ajuntament i amb la seva 
col·laboració. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar sembla que, a partir de la nova contractació del 
servei de recollida i acollida d’animals al municipi, deixarà de comptar amb els 
serveis de Progat. 
Demanem: 
1) Com es duran a terme les tasques d’esterilització i alimentació de les colònies de 
gats del municipi? 
2) Qui realitzarà aquestes tasques i amb quina freqüència? 
3) Quina quantitat de diners i quins recursos materials i de personal  està previst 
destinar-hi? 
4) Per quins motius l’Ajuntament ha deixat de confiar amb Progat? 
5) Quina ha estat la tasca feta fins ara per Prograt? 
6) Quantes colònies de gats hi ha actualment a castellar? 
7) Quantes esterilitzacions feia Progat anualment i quantes està previst fer-ne amb 
el nou servei? 
8) Quants diners es destinaves a Progat per l’alimentació i esterilització de gats?. 
 
Contesta la Sra. Glòria Massague,  PSC, contesta dient que les tasques 
d’alimentació seran fetes per les mateixes persones voluntàries que ho feien fins el 
moment, i fins i tot a l’assabentar-se que l’Ajuntament gestionarà directament la 
tasca s’hi ha afegit persones noves.  Les tasques d’esterilització se seguiran fent 



igual, ja que sinó l’objectiu de tenir les colònies controlades no te cap sentit. Las 
tasques les realitzaran els voluntaris i amb la mateixa freqüència, els menjar està 
subministrat per l’Ajuntament que el comprem mitjançant la protectora de Caldes. I 
les esterilitzacions volem que es facin totes aquí a  Castellar i per aquest motiu ens 
reunirem amb les clíniques veterinària de la Vila per tancar el tema.  La quantitat 
de diners que es destinaran aquest any 2014, respecte l’any passat s’augmentaran 
en uns 3.500 €, destinant-hi en un total d’11.000 €. 
Pel que fa a Progat no és una qüestió de confiança. Mes aviat és al contrari aquesta 
associació recelava contínuament de les decisions i accions que proposàvem de la 
Regidoria de Salut, i de moment i com a prova s’ha decidit aquest any no renovar el 
conveni. 
Actualment hi ha una trentena de colònies distribuïdes per terme municipal 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’una de la 
matinada,  s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a 
fedatari d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 


